
ÖNKORMÁNYZATI BERUHÁZÁSOK, FEJLESZTÉSEK 2014-2024. 

Városunk kitörési pontja lesz az új iparterület, mint ahogyan az óvárosi építési telkek 

is – Képes összegzés a Martfű Média hírei alapján 

  

Martfű Város Önkormányzata kezdeményezésére a martfu.hu honlapon és a Martfű 

Magazinban megjelent hírek részletei és fotók felhasználásával készült különszámunkban az 

elmúlt tíz évben Martfűn megvalósult önkormányzati beruházásokról adunk számot.  

A 2014-2024. között i beruházások sokféleségéről és tényleges költségeiről az önkormányzat 

kiemelt felhalmozási kiadásait tartalmazó táblázatok nyújtanak teljesebb képet. 

(Külön lapszámban megjelentetni tervezett részek feketével, csak elektronikus felületeinken 

megjelenő részek zöld színnel jelölve) 

 

2014. 

„Biztonságban Martfűn” - Teljessé vált a bűnmegelőzést szolgáló térfigyelő rendszer 

2014. január 24. 

Sikeres önkormányzati pályázatnak köszönhetően hét helyszínen további kilenc térfigyelő 

kamera elhelyezésére került sor városunk közterületein 2014-ben. A település belső, frekventált 

helyeit pásztázó újabb kamerák az intézményeket és a belső utakat figyelik. A beruházásra 

pályázati forrásból közel ötmillió forintot fordíthatott az önkormányzat. 

Martfű Város Önkormányzata 2013-ban nyújtott be pályázatot a Helyi Vidékfejlesztési 

Stratégiák LEADER fejezetének végrehajtásához nyújtandó támogatások jogcím keretében, 

„Biztonságban Martfűn” címmel, a városban már meglévő térfigyelő kamerarendszer 

bővítésére. 

A megfigyelésre alkalmas kamerarendszer kiépítéséről a helyi közintézmények fokozottabb 

védelme, különösen a gyermekek védelme miatt döntött a képviselő-testület. 



A közintézményeknél korábban, több ütemben elhelyezett éjjel is „látó” infra kamerák a 

bejáratok és a belső terek megfigyelésén túl, az épületeket övező közterületek jelentős részéről 

is felvételt készítenek. 

… 

Átadták az európai uniós támogatásból korszerűsített Martfűi Egészségházat 

2014. június 24. 

Ünnepélyes keretek között avatták fel június 20-án a kívül-belül megújult, a település 

modern, európai színvonalú egészségügyi ellátását biztosító Martfűi Egészségházat, mely 

Martfű Város Önkormányzata sikeres pályázatával az Észak-Alföldi Operatív Program 58.963 

ezer forint, vissza nem térítendő támogatásával valósult meg. 

Martfű Város Önkormányzata kiemelt célként kezeli az egészségügyi alapellátás magas 

színvonalon történő fejlesztését, a lakosság egészségi állapotának folyamatos figyelemmel 

kísérését, az egészséges életmódra való ösztönzést. 

Az „Egészségügyi alapellátás, egészségházak és járóbeteg-szakellátás fejlesztése” tárgyú 

projekt eredményeként a településen erősödött a szolgáltató szerep, javult a szolgáltatási 

minőség, csökkentek a társadalmi esélykülönbségek, korszerű egészségügyi feltételrendszer 

került kialakításra. 

Az eddig külön épületben lévő védőnői szolgálat és a gyermekorvosi rendelő, valamint az 

iskolaorvosi ellátás is az Egészségházban működhet tovább megfelelő körülmények között. A 

sikeres beruházás eredményeként a közvetlen célt szolgálva megtörtént az épület 

alapterületének funkcionális bővítése, energetikai szempontokat is érintő felújítása, teljes körű 

akadálymentesítése, valamint a járóbeteg-ellátás eszközrendszerének modernizálása. 

 



… 

Elkészült a piac – Már lehet árusítani 

2014. augusztus 07. 

Befejeződött a piac főépületének átalakítása, az árusító helyek, a végleges piac kialakítása. 

A helyi termelők már birtokukba is vették a külső árusítóhelyeket. 

Az elhúzódó vízjogi és használatbavételi eljárás miatt továbbra is termelői piacként üzemel 

a terület. Az engedélyek birtokában készülhet majd el az új önkormányzati piac üzemeltetési 

szabályzata, és a piac épület belső üzlethelyiségeinek bérleti jogára is ezt követően írhat ki 

pályázatot az önkormányzat. 

Az autóbusz-peronoknál tovább folytatódik a járdaépítés. A közvilágítás kialakítása is 

folyamatban van, és hamarosan kamera is védi majd az új piac teljes területét a rongálókkal 

szemben… 

A buszöblök rendbetételéhez szükséges engedély beszerzése szintén folyamatban van. A 

tulajdonos Közútkezelő Kht. nem vállalja a beruházás költségeit. A piac körüli csapadékvíz-

elvezetési problémák végleges megoldási lehetőségét is keresik a szakemberek. 

 

A piac főépületében több üzlethelyiséget alakítottak ki. A külső területen két fedett - nyitott, 

esztétikus piaci árusító hely épült. Megoldották a vízelvezetést, járdákat, parkolókat építettek, 

és rendbe tették a terület belső útját. 

Három új buszváró épült, és befejeződött a buszállomás épületének átalakítása, 

mosdóhelyiségekkel való bővítése is. 



Szeptember - októberben elkezdődik a terület fásítására, parkosítására, és köztéri bútorok is 

hozzájárulnak majd ahhoz, hogy piacszünet idején is esztétikus, kellemes hely legyen Martfű 

új Piactere. 

… 

Hagyományőrző Sportfesztivál teniszcentrum-avatással, lábtenisz és streetball 

bajnoksággal 

2014. augusztus 28. 

 

Az újjáépített teniszcentrum átadására, névadó rendezvényére, projektbemutató nyílt napra 

és tenisztornára várta a fehér sport kedvelőit és az érdeklődőket a 2014. évi Hagyományőrző 

Sportfesztivál keretében a Martfűi Városi Sportegyesület augusztus 16-án, szombaton. A 

pályázati forrásból megújult teniszcentrum ezentúl F. Nagy Géza középiskolai tanár, 

teniszedző, a martfűi teniszélet elindítója, az 1947 óta működő tenisz szakosztály megalapítója 

nevét viseli. 

Európai uniós támogatással, a Tiszazugi Leader Egyesület közreműködésével a Martfűi 

Városi Sportegyesület, mint civil szervezet, bruttó 28 millió forint támogatásból hozta létre a 

sportlétesítményt. A pályázat keretében új bejárat készült, kapukkal, térburkolattal, megújult a 

pályák felülete, pályatartozékokat vásároltunk, a pályafelújítás mellett az öntözési és világítási 

rendszer kiépítése is jelentős előrelépés. A megyében három megvilágított pálya ilyen 

minőségben máshol nem áll rendelkezésre. 

A 100%-ban támogatott, utófinanszírozású pályázat megelőlegezéséhez Martfű Város 

Önkormányzatának Képviselő-testülete nyújtott támogatást. … 
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Az új bejárat felett elhelyezett, a felújított létesítmény nevét fennen hirdető molinó is azt 

jelképezi, hogy Martfű új teniszcentrumában mindenkit, sportolókat és érdeklődőket egyaránt 

szívesen fogadnak. 

* * * 

160 milliós beruházásból újul meg a martfűi középiskola 

2014. szeptember 04. 

Augusztus közepén kezdődött és november végén fejeződik be az idén 70 éves martfűi 

középiskola épületének közel 160 milliós felújítási munkája. Az önkormányzat sikeres 

energetikai pályázata nyomán tetőszigeteléssel, a nyílászárók cseréjével és 

homlokzatszigeteléssel újul meg kívülről az intézmény.  

Martfű Város Önkormányzata az Új Széchenyi Terv Környezet és Energia Operatív Program 

keretén belül pályázatot nyújtott be a ”Damjanich János Szakképző Iskola, Gimnázium és 

Kollégium épületenergetikai felújítása” címmel. A sikeres pályázat eredményeként az 

önkormányzat a 2014.06.10-én aláírásra került támogatási szerződés szerint 134.583 ezer Ft 

vissza nem térítendő támogatásban részesül. Ez a támogatás a projekt bruttó összköltségének, 

az 158.333 ezer Ft 85%-a. 

A sikeres önkormányzati pályázatból megvalósuló, 160 milliós beruházás, a hét évtized alatt 

elöregedett iskolaépület energetikai felújítása a szerződésben foglaltak szerint november végére 

készül el, megszépítve a várostörténeti jelentőségű épületegyüttest. 

…  

Bővülő parkolási lehetőségek a Május 1 úton 

2014. szeptember 10. 

Új parkolókat alakít ki az önkormányzat a Május 1 úton. Három helyszínen, összesen 16 

parkoló segíti majd e nagy forgalmú úton a biztonságos megállást. A Garzonlakásokkal 

szemben, a Központi Játszótér sarkánál épülő nyolc parkoló az Egészségház megnövekedett 

gépjárműforgalmának kiszolgálását célozza. 



A parkolók egy korábbi, az út teljes felújítására vonatkozó pályázat építési engedélyezési 

tervében szereplő rétegrenddel, térburkolattal készülnek. 

A parkolók kialakítása bruttó 4,2 millió forintba kerül. …  

… 

Sportcsarnok – A padlót is felújítja az önkormányzat 

2014. szeptember 11. 

A komplex épületenergetikai felújítást, hőszigetelést, nyílászárócserét követően, a Városi 

Sportcsarnok teljes padozatát is kicserélteti az önkormányzat. A napokban aláírt vállalkozói 

szerződés alapján az 1060 m2-es csarnok új vakpadlót kap, amire új párnafa rendszer és 

deszkázat, 18 mm vastag, nútféderes OSB lap, majd 10 milliméteres, öntött gumi burkolat kerül, 

a szükséges pályafestésekkel. 

Az erre a célra februárban benyújtott pályázat nem nyert, így a padlókialakítás nettó 17,3 

milliós költségét teljes egészében az önkormányzat finanszírozza.  … A beruházás szerződés 

szerinti befejezési határideje 2014. szeptember 30. 

A régi padlót a Településellátó Csoport munkatársai szedték fel, ami már önmagában is nagy 

feladat egy ekkora csarnokban. A burkolat elkészülését követően a folyosó festése, az új 

palánkok, védőhálók felhelyezése is a TESZ-esek feladata lesz. 

A burkolat felújítással válik teljessé a „Martfű Városi Sportcsarnok épületenergetikai 

felújítása pályázat” (KEOP-5.5.0/A/12-2013) eredményeként megvalósult sportcsarnok 

felújítás, és vehetik majd birtokukba a valóban kívül-belül megújult sportkomplexumot a 

sportolók és a gyerekek. 

… 

Megújul a buszöböl a Szolnoki út piaci részén 

2014. október 03. 

A csapadékvíz elvezetését és a peron újraaszfaltozását végzik a kivitelezők a Martfű Városi 

Piac területéhez kapcsolódó, Szolnoki úton lévő buszöböl felújítási munkáival. Az 



önkormányzat nettó 4,6 millió forintos beruházásához a műszaki terveket a közút kezelője, a 

Magyar Közút Nonprofit Zrt. biztosította. 

A buszöböl felújítása a Martfű Városi Piac kialakítási munkáihoz kapcsolódva is szükségessé 

vált … 

 

… 

Átadták a felújított Városi Sportcsarnokot 

2014. november 10. 

November 6-án avatták fel ünnepélyes keretek között a megújult sportkomplexumot, mely 

kiváló körülményeket biztosítva szolgálja a jövőben Martfű színes sportéletét.  Az 57 milliós 

energetikai pályázat segítségével az épület új homlokzatot és lábazati hőszigetelést kapott, 

kicserélték a külső nyílászárókat, felújították a lapos tetőt, valamint energiatakarékos 

kondenzációs kazánt telepítettek. A padlózat ugyancsak szükségessé vált felújítását az 

önkormányzat finanszírozta, 22 millió Ft támogatással.  

A városi sportcsarnok megújításának, felújításának igénye már közel 10 éve 

megfogalmazódott, míg az új Széchenyi-terv „Környezet és energia operatív program” keretén 

belül a KEOP 5.5.0 számú felhívásra benyújtott pályázatunk, több sikertelen próbálkozás után, 

végre sikerrel járt. 

Városunk „Martfű városi sportcsarnok épület energetikai felújítása” címmel 48.3 millió 

forint vissza nem térítendő támogatásban részesült. Ez a támogatás a projekt összköltségének 

85%-át jelentette. Sikeres volt az önrész pályázat is, amely további 4,7 millió forint állami 



forrással csökkentette az önkormányzat kiadásait. Az energetikai felújítás összesen közel 57 

millió forintba került. 

 

… 

Gazdasági program 2015-2019 – Együttműködés a város népességének megtartásáért 

2015. március 10. 

 

Martfű Város Önkormányzata Képviselőtestülete egyhangúlag elfogadta a 2015-2019 évi 

gazdasági programját a 2015. február 26-i ülésén. A képviselőtestület az önkormányzati 

választási ciklusra vonatkozó célkitűzéseit tartalmazó program kiemelt eleme, hogy Martfű 

meglévő és lehetséges gazdasági - pénzügyi forrásait prognosztizálja és azokat a település 

fejlődésének szolgálatába állítsa, vonzóvá tegye a várost az itt élők, az ide érkezők, a befektetők 

és a beköltözni szándékozók számára. 

Az elmúlt évek a közigazgatás, az önkormányzati rendszer átalakításának jegyében teltek, és 

ez a folyamat napjainkban is tart. 

A helyi gazdaságpolitika alapelvei között legfontosabb célkitűzésként szerepel a település 

népességmegtartó képességének javítása, melynek eszköze a befektetésekre alkalmas, 

közművesített területek biztosítása a munkahelyteremtés érdekében, az önkormányzati 
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lakásgazdálkodás és lakástámogatási rendszer átalakítása valamint az idős korosztály lakhatási 

és gondozási feltételeinek megteremtése. 

… 

Megújult a Zsófia zártkertek főútja 

2015. április 29. 

Az utóbbi időben egyre több és mélyebb kátyúval kellett megküzdeniük a Zsófia zártkertek 

útján közlekedőknek. Az önkormányzat Városüzemeltetési Csoportja saját eszközeivel és kb. 

18 köbméter (30 tonna) 0-20 frakciójú zúzottkő bedolgozásával töltötte fel a javításra szoruló 

részeket. A feltöltött kátyúkat úthengerrel tömörítették, hogy még tartósabb legyen az elkészült 

útszakasz – tájékoztatott Tóth Ferenc, a Városüzemeltetési Csoport vezetője. 

A zúzott köves út folyamatos karbantartást igényel, nem olyan tartós, mint egy szilárd 

(aszfaltborítású) út. A kertművelés során elkerülhetetlen, hogy nehéz gépjárművek is 

behajtsanak erre a területre, és a megnövekedett forgalom is hozzájárul a kátyúk kialakulásához. 

… 

CinemARTfű - Átvágták a „filmszalagot” az új Martfű Moziban 

2015. április 30. 

Ünnepélyes megnyitóval, két filmmel és csaknem teltházas nézőtérrel indult el Martfűn az 

itt élők és a környékbeli települések igényeit is szolgáló Martfű Mozi 2015. április 24-én 

délután. A 2D és 3D vetítési technológiával működő mozi technikai fejlesztése az Emberi 

Erőforrások Minisztériumától sikeresen elnyert 10 milliós pályázati összegből és Martfű Város 

Önkormányzatának 6.6 millió Ft-os hozzájárulásával valósult meg a Martfű Városi Művelődési 

Központ és Könyvtár beruházásaként. 

A digitális vetítésre történő átállás a 49/2014.(XI. 21.)  EMMI rendelet „az „art” mozi hálózat 

digitális fejlesztésének 2014. évi támogatásáról” című sikeresen elnyert pályázat keretében jött 

létre.  A pályázati támogatás 60%-os, a beruházás összköltsége nettó 16,6 millió forint. Az 

elnyert 10 millió forint és a 6.6 millió forintos saját erő mellett az önkormányzat a mozi 

működtetéséhez szükséges összeget is biztosítja az intézmény költségvetésében. 



A mozit üzemeltető művelődési intézmény vezetője, Asztalos Árpádné elmondta, hogy 

Martfűn nagy hagyományokra tekint vissza a mozi működése. Már a ’40-es évek elején, a 

cipőgyári ebédlőben elkezdődtek a vetítések, közel ötven éve pedig elindult a Művelődési 

Központ Tisza Filmszínháza. Tízéves szüneteltetés után, az elmúlt évek alatt kialakult jelentős 

igény hívta életre most újra a mozi indítását, immáron a legfejlettebb technikával megújulva. 

 

… 

Új településrendezési terv a vállalkozások fejlesztési igényeinek figyelembevételével 

2015. május 27. 

 

Martfű új rendezési tervének előkészítéséről tartott egyeztető megbeszélést a város 

közigazgatási területén működő cégek, vállalkozások bevonásával Martfű Város 

Önkormányzata 2015. május 21-én. Az egyeztetés résztvevői javaslataikkal hozzájárultak 



ahhoz, hogy a település új rendezési terve tükrözze a városunk szempontjából jelentős 

gazdasági társaságok, vállalkozások jövőre vonatkozó fejlesztési igényeit és érdekeit. … 

A jogszabályi változásokra tekintettel, az új rendezési terv készítéséről a 2015. április 30-i 

ülésén döntött a képviselőtestület. A tervezési munkálatokkal a Kiszelovics és Társa 

Településtervező Kft-t bízták meg, biztosítva a településrendezési terv elkészítéséhez 

szükséges 5,8 millió forintot. 

A tervezési ajánlat Martfű város teljes közigazgatási területére vonatkozik, új, digitális 

településrendezési terv készítésével és számos, jogszabály szerint kapcsolódó munkarésszel. … 

A rendezési terv kapcsán egyénileg is megkeresik a cégeket, konkretizálva az elképzeléseket 

– tájékoztatott dr. Papp Antal polgármester. Az önkormányzat továbbra is számít a helyi 

cégekre, amelyek fejlődése, bővülése Martfű jövőjét is meghatározza. 

… 

Köztemető üzemeltetés önkormányzati kézben 

2015. június 10. 

A versenyhelyzet kedvezőbb a lakosság számára 

A lehetőségeket alaposan körbejárva, az önkormányzat veszi át a Martfű városi köztemető 

üzemeltetését. Erről egyhangúlag döntött a képviselőtestület a 2015. június 8-i ülésén. Előzetes 

számítások alapján a városi köztemető veszteség nélkül üzemeltethető, a temetkezési 

szolgáltatók pedig azonos eséllyel végezhetik a tevékenységüket. 

A ravatalozó minimális felszereltségének biztosítását igénylő eszközök (drapéria, székek, 

hangosítás, koszorútartó, ravatal asztal, szőnyeg, stb.), megvásárlására az önkormányzat a 

2015. évi költségvetési tartalékkerete terhére bruttó 2 millió Ft-ot biztosít. 

… 

Vízmű rekonstrukció Martfűn 

2015. június 15. 



A Bácsvíz Víz- és Csatornaszolgáltató Zrt. szakemberei több tevékenységet is végeznek 

városunkban. Tervek szerint halad az ivóvíz minőség javító program megvalósítása. Emellett 

folyamatos az azonnali hibaelhárítás, és szisztematikusan feltárják a rejtett szivárgási helyeket 

is. Online szondák kihelyezésével és az adatok elemzésével határozzák meg a rejtett 

szivárgásokat. 

A Tiszazugi Ivóvíz Minőség Javító Önkormányzati Társulás, az Új Széchenyi Terv keretében 

mintegy 3 milliárd forint fejlesztési összeget fordíthat az ivóvíz minőségjavításra. A projekt 

keretében Martfű, Öcsöd, Kunszentmárton, Cserkeszőlő, Szelevény, Csépa, Tiszasas, Tiszaug, 

Tiszakürt, Tiszainoka és Nagyrév településeken valósul meg jelentős víziközmű-fejlesztés. 

Az ivóvíz minőség javító program keretében 2015. I. félévében új tisztítási technológia épül 

a martfűi vízmű telepen, egy új, nagy hozamú, tartalék kút létesül, és az ivóvíz pangásának 

elkerülése érdekében a város vízhálózatán 700 méter új körvezetéket építenek. 24 mosatási 

csomópont kialakítására is sor kerül, amely lehetőséget nyújt az ivóvízvezetékek mechanikus 

(szivacslabdás) tisztítására, valamint tolózár- és bekötővezeték-cseréket is végeznek. 

A Bácsvíz Zrt. 2013 januárjában vette át üzemeltetésre Martfű város ivóvíz ellátó rendszerét, 

jelentős problémákat feltárva az ivóvízhálózaton. A most megvalósuló víziközmű-fejlesztéssel, 

a szolgáltató szándékai szerint, gazdaságosan, magas színvonalon üzemeltethető vízi közművek 

jönnek létre, amelyekkel, a beruházással járó kellemetlenségeket követően, a szolgáltatási 

színvonal is emelkedni fog. 

… 

Kisfilmek Martfűről a „Nagyvilágnak” 

2015. szeptember 24. 

Új kiadvánnyal és két filmmel bővült ebben az évben a Martfű versenyképességét és 

ismertségét erősítő marketing eszközök köre. A városunk egyedi hangulatát, természeti, 

turisztikai és gazdasági jellemzőit, értékeit bemutató új kiadvány valamint egy rövid imázs- és 

egy közel tíz perces marketing film szakmai és turisztikai rendezvényeken, fesztiválokon, 

kiállításokon nyújt betekintést Martfű gazdasági, kulturális és turisztikai kínálatába. 

Az önkormányzat településmarketing tevékenysége keretében, a település tudatos 

értékválasztását és jövőképét is tükröző kiadványt és városbemutató filmeket az önkormányzat 



2014-ben megfogalmazott városmarketing stratégiai céljai, a „versenyképes iparváros”, a 

„megújuló, szolgáltató zöldváros” és a „pihentető termálváros” imázs erősítésének jegyében 

készítettük. 

… 

Megújult „mesevilág” a könyvtárban 

2015. október 12. 

A Nemzeti Kulturális Alap pályázatán nyert egymilliós támogatás tette lehetővé a 

gyermekkönyvtár szükségszerűvé vált megújulását, melynek nyomán új padlószőnyeg, 

polcrendszer, kölcsönző asztal, számítógép és kényelmes babzsák fotelek várják a 

gyermekolvasókat a könyvtár változatos programjaira. 

A megszépült könyvtár 2015. szeptember 11-én ünnepélyes keretek között nyitotta meg 

ajtaját látogatói előtt, műsorokkal, gyermekversekkel színesítve az átadás pillanatait. 

 

… 

Martfű 181 millió forintot használhat fel fejlesztéseire 

2015. október 15. 

A belügyminiszter 2015. október 12-i döntése alapján, 180.998 ezer forint összegű fejlesztést 

valósíthat meg Martfű a következő négy évben az adósságkonszolidációban nem részesült 

települési önkormányzatok fejlesztéseinek támogatásaként. A megpályázott beruházások 

között szerepelt útburkolat-szélesítés és -felújítás, belterületi kerékpárút és járda felújítás 

valamint napelem- és klímatelepítés is. 



Az adósságkonszolidációban nem részesült települési önkormányzatok fejlesztéseinek 

támogatására kiírt 2015-ös pályázat beadásáról a 2015. augusztus 27-i, rendkívüli ülésén 

döntött a képviselő-testület. Tartozása nem lévén, Martfű Város Önkormányzatának nem volt 

a központi költségvetés által átvállalható adóssága, így pályázhatott az erre a célra előirányzott, 

vissza nem térítendő keretre. 

Martfű önkormányzata esetében a lakosságszám alapján ez volt a pályázóként igényelhető 

maximális támogatási összeg. A pályázati támogatás mértéke 100%-os. … A fejlesztési keretet 

négy év alatt, részletekben használhatják fel az érintett települések. 

A Martfű Város Önkormányzata által benyújtott pályázat elemei részletesen a következők: 

 Martfű belterületén járda és kerékpárút felújítása térkő burkolattal – a Kérész út és a 

Május 1. út közötti 1200 méter hosszú szakasz, kettő plusz egy méter szélességben. Járda 

felújítása a Szolnoki út mellett – az Ifjúság út és a Május 1. úti közötti szakasz, 320 méter 

hosszúságban 2,7 méter szélességben. 

Járda és kerékpárút felújítása a Mandula út és a Móra Ferenc út közötti szakaszon, 150 méter 

hosszúságban 3 méter szélességben, 770 méter hosszúságban pedig 2 méter szélességben. 

A tervezett járda- és kerékpárút felújítás 25,5 millió forint értékű. 

 A Május 1. út és a Mandula út burkolat felújítása és szélesítése valamint a Kérész utca 

burkolat felújítása. A Május 1. út burkolatépítése 28,5 millió, a Kérész utca 34,5 millió, a 

Mandula út pedig 30 millió forintba kerülne a tervek szerint. 

 A Polgármesteri Hivatalnál napcella telepítése (19,89 kWp teljesítménnyel), 19 millió 

forint értékben. 

 A Munkácsy úti Óvodára és a Május 1. úti Óvodára napcella felhelyezése (11,2 illetve 

5,1 kWp), összesen 6 millió forint értékben. 

 A Városi Művelődési Központnál napelem telepítése az épület lapos tetejére (24,23 

kWp) két, 12 egész névleges teljesítményű inverterrel, hővisszanyerős szellőzővel, négy külön 

klíma inverteres klímával, 37,5 millió forint összegben. 

A kormány 2011-ben döntött az önkormányzatok adósságkonszolidációjáról, és 2014-ig több 

mint kétezer önkormányzat 1369 milliárd forintnyi adósságát vállalta át az állam. 



2014-ben 50 milliárd forintos fejlesztési keretet hoztak létre azoknak az önkormányzatoknak, 

amelyek főleg azért nem részesültek adósságkonszolidációban, mert nem volt tartozásuk. … 

A Belügyminisztérium önkormányzati államtitkára 2015. október 13-án jelentette be dr. 

Pintér Sándor belügyminiszter döntését, miszerint azok a települések, amelyek nem részesültek 

adósságkonszolidációban, köztük Martfű is, 2015-ben 9,5 milliárd forintot használhatnak fel 

fejlesztésekre. 

A támogatásban részesült települések listáján négy J-N-Szolnok megyei önkormányzat 

szerepel: Jászjákóhalma, Martfű, Tiszabura és Zagyvarékas. 

Az önkormányzatok többek között utak, hidak és járdák karbantartására, építésére, a 

vízrendezési és csapadékvíz-elvezetési rendszerek megépítésére, felújítására, a 

településrendezési tervek módosítására, energetikai korszerűsítésre, valamint az 

intézményhálózat bővítésére és korszerűsítésére pályázhattak. 

… 

LED-es színpadi fénytechnika, energia megtakarítással 

2015. október 27. 

Újabb fontos szakaszához érkezett a Művelődési Központ színháztermének felújítása. Az 

elmúlt évek színpadi lámpa és a fénypult korszerűsítését követően, a nyár folyamán nyolc 

további LED derítőlámpával bővült a munkatér és a színpad megvilágítása.    

– Martfű város önkormányzata 2014-ben és 2015-ben jelentősen támogatta a színházterem 

felújítását. A színpadi lámpák korszerűsítésére egységes terv készült, amit több ütemben 

valósítunk meg. Az önkormányzati támogatás mellé az elmúlt évben sikerült a közművelődési 

érdekeltségnövelő támogatásból is pénzt nyerni erre a munkára. Most a második üteme zajlik a 

színpadi fénytechnikai felújításnak, közel egymillió forint értékben – tájékoztatott Asztalos 

Árpádné, a Művelődési Központ igazgatója. – Első ütemben, tavaly sikerült négy LED lámpát 

vennünk, és egy nagyon komoly fénypulttal előkészíteni az idei munkálatokat. Ebben az 

esztendőben pedig további nyolc LED derítőlámpát vettünk a színpad megvilágítására. 

… 

Betonburkolás a csapadékvíz hatékonyabb elvezetésére 



2015. november 10. 

 

Elkezdődött a Hunyadi úti csapadékvíz befogadó nyíltvízi árok betonlapos burkolása, amely 

gyorsabb lefolyást biztosít majd a hirtelen, nagy mennyiségben lehulló csapadék esetén, és 

megkönnyíti az árok tisztántartását is. 

Az árok burkolásáról a 2015.07.30-i ülésén döntött a képviselő-testület, amelynek 

elvégzésére 5,5 millió forintot különítettek el a költségvetési céltartalék terhére. 

A munkálatok során a meglévő, közel 1 km-es földárkot a megfelelő szintre mélyítik, majd 

szárazbeton ágyazatba helyezve, 6 cm vastag, 40x40 cm-es betonlapokkal burkolják. Az árok 

oldalai egy-egy sor betonlap burkolatot kapnak. … 

A Zsófia-halmi csatorna a vasúti töltés alatti átereszének takarítását is elvégezték a TESZ 

munkatársai. Fél méter magasan állt az átereszben a vasúti töltésről származó zúzott kő. A 

kövek lezúdulásának megakadályozására az áteresz új szegélyt kapott, amit szintén betonból 

készítettek a Településellátó Csoport munkatársai. 

… 

Támogatás a Martfű Mozi hangrendszerére 

2016. január 08. 

A digitális vetítés további technikai fejlesztését segíti az a nettó 1 milliós támogatás, amit a 

3D-s, „art” besorolású Martfű Mozi decemberben elbírált pályázatával nyert el Martfű Város 

Önkormányzata. Bár a tervezett pályázat csak részben valósulhat meg, az elnyert összeg 

segítségével minőségi hangrendszer kiépítésével folytatódhat a Művelődési Központ színház- 

és mozi termének megújulása. 

https://www.martfu.hu/pics/martfu/hu/news/218533.jpg?nc=031125cdfa16c78a6373348385743ba8


Az Emberi Erőforrások Minisztériuma pályázatán a települési önkormányzati tulajdonú, 

fenntartású, vagy települési önkormányzati támogatóval rendelkező művész mozik 

pályázhattak. Az „art” mozik digitalizációjára azért van szükség, mert 2013 januárjától a 

hagyományos filmtekercsek helyett a filmforgalmazók már csak digitális hordozókon terjesztik 

a filmeket. 

… 

Martfű is gyógyhellyé válhat 

2016. január 29. 

Martfű Város Önkormányzata a város és térsége turizmusának hosszú távú fejlesztése 

érdekében szeretné a település egyes részeit gyógyhellyé minősíttetni. A martfűi gyógyfürdő 

környezetében lévő területek gyógyhellyé nyilvánítási eljárásának megindításáról, a Martfű 

Termál SPA-t működtető Termál-Medical Zrt. javaslatára, 2015 áprilisában döntött a 

képviselő-testület. A 2016. január 28-i testületi ülésen pedig már a gyógyhellyé minősítés 

kezdeményezéséről és az ezzel kapcsolatos engedélyezés lebonyolítására érkezett legjobb 

árajánlat kiválasztásáról is döntöttek a képviselők. 

A minősítési eljárás lebonyolítását, a gyógyhellyé nyilvánítási folyamat menedzsment 

munkáit, illetve a gyógyhelyfejlesztési stratégia elkészítését az Aquaprofit Zrt-t végezheti. A 

minősítési eljárás költségét, nettó 9.970 ezer Ft-ot az önkormányzat a 2016. évi 

költségvetésében biztosítja. … 

Martfű előreláthatóan 2017 tavaszán kerülhet be azon közismert gyógyhelyek sorába, mint 

Lillafüred, Harkány, Balf, Kékestető, Hévíz, Balatonfüred, Parád, Hajdúszoboszló, Zalakaros, 

Bükfürdő, Eger, Debrecen, Gyula, Mezőkövesd-Zsórifürdő, Nyíregyháza-Sóstógyógyfürdő, 

Szigetvár és Tapolca. 

… 

Bővülő lakó- és iparterületek – Befejezéséhez közeledik az új helyi rendezési terv 

készítése 

2016. február 01. 



Vállalkozói fórumon köszönte meg az önkormányzat a martfűi nagyvállalatok, kisebb és 

nagyobb vállalkozások a város érdekében végzett tevékenységét 2016. január 27-én, a 

Művelődési Központban. A fórum lehetőséget kínált az önkormányzat és a vállalkozások 

fejlesztési elképzeléseinek megbeszélésére, a készülő, Martfű fejlődését akár évtizedekre is 

meghatározó településrendezési terv újabb egyeztetésére is. 

 

Martfű új rendezési tervének előkészítéséről 2015. május 21-én tartott egyeztető 

megbeszélést a város közigazgatási területén működő cégek, vállalkozások bevonásával Martfű 

Város Önkormányzata. 

Jogszabályi kötelezettségének eleget téve, az új rendezési terv és helyi építési szabályzat 

készítéséről 2015 áprilisában döntött a képviselő-testület. A dokumentáció elkészítésével a 

Kiszelovics és Társa Településtervező Kft-t bízták meg. Májusban egyeztető megbeszélésen 

mérték fel a város közigazgatási területén működő cégek, vállalkozások fejlesztési 

elképzeléseit. Az elkészített munkaközi dokumentumot 2015 novemberében tárta a 

nyilvánosság elé az önkormányzat, hírt adva róla a Martfű Magazinban és a városi honlapon is, 

várva a véleményeket. 

… 

Géppel gyorsabb a térburkoló kövek lerakása 

2016. április 15. 



 

Jól halad a Szolnoki úti kerékpárút és járda a Május 1 út és a Kérész utca közötti szakaszának 

felújítása, térburkolása. Elkezdődött a szintén nagy forgalmú Mandula utca felújítása, burkolat- 

és járdaszélesítése, aszfaltozása és csatornázása is. 

A Mandula utca forgalmát figyelembe véve, itt kétszer három méter széles lesz az új útpálya. 

A kerékpárút- és járdafelújítás költsége 18,3 millió forint, a Mandula út burkolat- és 

járdaszélesítésének költségeként pedig 2,5 millió forinttal számol az önkormányzat. 

 

… 

Környezetvédelmi program – Pályázatok és beruházások az élhető városért 

2016. május 19. 

Elfogadta a képviselő-testület Martfű város a 2016-2021. közötti időszakra szóló 

környezetvédelmi programját, a 2016. április 28-i ülésén. A sorban harmadik önkormányzati 

környezetvédelmi program tartalmazza a korábban meghatározott célok megvalósulását, 

valamint azokat az eredményeket, melyek a különböző uniós és hazai pályázati forrásokból 

illetve helyi önkormányzati költségvetési finanszírozással jöttek létre, az önkormányzat 



környezetvédelmi célkitűzéseit, azok forrásait, költségigényét, ütemezését és megvalósulásuk 

nyomon követését is. … 

A környezetvédelmi program átfogó képet nyújt a város környezeti állapotáról, a felszíni és 

felszín alatti vizek, a levegő minőségéről, a kommunális szennyvíztisztításról, a természet- és 

tájvédelemről, a település területének művelési ágak szerinti megoszlásáról, a demográfiai 

változásokról, a lakosság egészségügyi állapotáról, a település zöldfelület gazdálkodásáról, a 

környezet és a közterületek tisztaságáról, a hulladékgazdálkodásról, az energiahatékonyságról 

és a helyben rendelkezésre álló megújuló energiaforrások felhasználásáról, a közlekedési 

feltételekről, a bel- és csapadékvíz elvezetésről, az épített környezetről, a zaj- és 

rezgésvédelemről, a környezetbiztonságról, a környezeti nevelés és a társadalmi részvétel 

fontosságáról. 

A program számot ad az elmúlt öt évben, vissza nem térítendő állami és európai uniós 

támogatással megvalósult energetikai beruházásokról is, amelyek eredményeként az 

önkormányzat intézményeinél a fosszilisenergia-felhasználás jelentősen csökkent. A földgáz 

energia felhasználás 58,4%-kal lett kevesebb, a villamosenergia-felhasználás pedig a 

napelemes rendszerek telepítése eredményeként 45,6%-kal csökkent, mely maga után vonta a 

CO2 kibocsátás 53%-os csökkenését is. 

… 

Útfelújítás a Zsófia zártkertekben 

2016. július 08. 

Hideg aszfalt réteget kapott a Zsófia-halom úthálózata az elmúlt hetekben, remélhetőleg 

hosszú távra megoldva az ott élők és a zártkertek látogatóinak közlekedési gondjait. A 

hengerezett, tömörített, bitumenezéssel, majd makadám réteggel ellátott útfelület azonban csak 

akkor lehet tartós, ha a súlykorlátozást komolyan veszik a teherautósok, a mezőgazdasági gépek 

vezetői, és elsősorban a Zsófia-halom körüli elkerülő utakat használják a terület 

megközelítésére. 

A több mint másfél km, 6090 m2-nyi út felújítása nettó 9,4 millió forintba került, amely 

összeg nem szerepelt az önkormányzat idei pénzügyi tervében. A munkálatokat teljes 

egészében külső vállalkozó végezte. … 



A Zsófia zártkertek útjai általában zúzott kő borításúak voltak, az éves kátyúzások során is 

zúzottkövet használtak, úthengerrel tömörítve. Az időjárás függvényében ez viszonylag 

gyorsan ismét kiverődött. 

A mostani útfelújítás során a korábbi útalapot gréderrel átsimították, eligazították, erre került 

egy 6-10 cm közötti vastagságú mart, zúzott aszfaltréteg, amit speciális emulzióval kötöttek 

össze, majd kemény záró réteget kapott a felület. A megújult utak mellé, zúzott kőből útpadka 

is készült – tájékoztatott a polgármester. 

A felújítás a terület összes útját érintette, a főút öt méter szélesen, a mellékutak három méter 

szélesen készültek el. Egyedül a Zsófiát körben övező Szőlő út megújítására nem került sor. Az 

utólagos telekosztások miatt néhány telket erről az útról lehet megközelíteni. … 

A felújított utakra 3,5 tonnás súlykorlátozást vezettek be. A nagyobb gépjárművek a Zsófia-

halom körüli földutak igénybevételével közelíthetik meg a területet. 

 

… 

Jó hírek az általános iskolában – Sportolási lehetőségek újulnak 

2016. július 11. 

Vadonatúj, friss, tiszta és legfőképpen biztonságos helyen várja a szeptemberben majd 

visszatérő tanulókat a Martfűi József Attila Általános Iskola tornaterme, mely húsz évvel 

ezelőtti állapotával már a biztonsági előírásoknak sem felelt meg. Az iskola vezetése hat év óta 

kereste a felújításhoz szükséges anyagi lehetőséget, mely ez évben realizálódott az 

önkormányzat költségvetésében, a munkákat azonnal megkezdve a tanév befejeztével. 

Leszerelték a bordásfalakat, rendbe hozták a falakat, a vakolatveréstől a glettelésig, festésig 

minden része a munkáknak. Megújul a padozat is, így teljesen biztonságos gumipadlózattal, 



minden előírásnak megfelelő tornateremben tarthatják majd a tornaórákat – tudtuk meg az 

iskola igazgatónőjétől. 

… 

Állami támogatással folytatódik Martfű fontos közlekedési útvonalainak felújítása 

2016. szeptember 06. 

Belterületi út- és kerékpárút átadó ünnepségre várta az érdeklődőket Martfű Város 

Önkormányzata 2016. szeptember 6.-án, a Szolnoki út és a Május 1 út kereszteződéséhez. A 

Szolnoki út Kérész utca és Május 1 út közötti szakaszát, valamint a Mandula utat érintő út- és 

kerékpárút beruházás – a városban folyó egyéb fejlesztésekkel együtt – az 

adósságkonszolidációban nem részesült települési önkormányzatok fejlesztéseinek 

támogatására kiírt 2015-ös pályázat során elnyert, 181 milliós támogatás és önkormányzati 

önerő felhasználásával valósult meg. 

– Martfű egyik legfontosabb közlekedési útvonalát most olyan minőségben adhatjuk át, hogy 

még hosszú évtizedekig jól fog működni – hangsúlyozta dr. Papp Antal, hozzátéve, hogy a 

beruházás nagy része az állami adósságkonszolidációs támogatásból jött létre. 

 

 

https://www.martfu.hu/pics/martfu/hu/news/225076.jpg?nc=262b03090554d22b5ab38b1936e7e668


 

… 

15 évre szóló fejlesztési tervek közműves ivóvízellátásra, szennyvízelvezetésre és -

tisztításra 

2016. szeptember 23. 

 

A víziközmű-szolgáltatásról szóló törvény alapján, a szolgáltatás hosszú távú biztosítása 

érdekében ágazatonként (vízszolgáltatás, csatornaszolgáltatás), 15 év időtávra, gördülő 

fejlesztési terveket (felújítási és pótlási tervet valamint beruházási tervet) kell készíteni. A helyi 

vízi közművek gördülő fejlesztési terveit és a benyújtásukhoz szükséges 

meghatalmazást Martfű Város Önkormányzata Képviselő-testülete a 2016. szeptember 15-i 

ülésén hagyta jóvá. 

Bérleti-üzemeltetési szerződés esetén – így Martfűn is – a felújítási, pótlási, valamint 

beruházási terveket is az ellátásért felelősnek kell elkészítenie és benyújtania jóváhagyásra a 

Magyar Energetikai és Közmű-szabályozási Hivatalhoz, szeptember 30-ig. 

https://www.martfu.hu/pics/martfu/hu/news/225397.jpg?nc=b16ffa45a7e05512dbd09ce9ecff0e81


Az üzemeltető Bácsvíz Zrt. kezdeményezésére, az önkormányzat hozzájárult, hogy a 

szolgáltató helyette a gördülő fejlesztési terveket elkészítse és a nevében jóváhagyásra 

benyújtsa. 

A 460 ezer köbméteres éves lekötött vízmennyiséggel számoló vízellátó rendszer vízbázisát 

6 mélyfúrású kút alkotja. Az elosztóhálózat 47,5 km gerincvezetékből áll, a vízbekötések száma 

3254. 

A közműves ivóvízellátásra vonatkozó, most elfogadott fejlesztési terv rövidtávon nagy 

hangsúlyt helyez a vízbekötések, a vízhálózati csomópontok és a hálózati elemek rendkívüli 

meghibásodásakor az érintett hálózati elemek felújítására. A hálózat szakaszolása és a 

vízveszteség csökkentése érdekében folytatódik a tolózárak cseréje. A földalatti tűzcsapok egy 

részét üzembiztosabb, föld feletti tűzcsapokra cserélik. 

Jelentős vezetékszakaszok felújítása is szerepel a rövidtávú, jövő évi fejlesztési tervben: a 

Gesztenye soron 960, a Petőfi úton 500 méteres szakaszon. A víztorony külső és belső 

felületvédelmét, a torony villamoshálózatának felújítását szintén tervezi a szolgáltató. 

A 2018-2021 évekre szóló, közép- és hosszú távú fejlesztési tervekben a település vízellátását 

biztosító kutak szűrőcserés vagy melléfúrásos felújítása, acél alapanyagú vezetékek kiváltása 

két ütemben, fél-fél km hosszan, szivattyúcserék, a víztisztítási technológia folyamatos 

korszerűsítése, a települési elosztó hálózat azbesztcement anyagú elemeinek részleges cseréje, 

valamint a víztározók műszaki állapotának karbantartása szerepel. 

Martfű víziközmű-rendszere 62,9 km hosszú szennyvízcsatorna-hálózatból és 1000 m3/nap 

befogadóképességű szennyvíztisztítási technológiából áll. A tisztított szennyvíz, kétlépcsős 

eleveniszapos eljárást követően, labirintrendszerű fertőtlenítő medencébe, majd a Tiszába 

kerül. 

A közműves szennyvízelvezetésre és -tisztításra vonatkozó fejlesztési tervek között, rövid- 

és középtávon a szennyvíztisztító telep villamos és irányítástechnikai berendezéseinek, a 

hetvenéves víziközmű-rendszer szivattyúinak és egyéb gépészeti elemeinek felújítása, valamint 

előre nem látható felújítást, pótlást igénylő feladatok szerepelnek. 

A hosszú távú tervek között a szennyvízcsatorna-hálózat felújítását, egyes gerinccsatorna 

szakaszok illetve bekötővezetékek felújítását 0,06 km hosszan, a szennyvízátemelő műtárgy, 

az üzemviteli épületek, a szennyvíz- és szennyvíziszap kezelés technológiai egységeinek, 



valamint további szivattyúk és gépészeti elemek, villamos és irányítástechnikai berendezések 

felújítását, pótlását tervezi a rendszer üzemeltetője. 

A tervezett felújításokra, pótlásokra a rendelkezésre álló forrást az éves bérleti díjakban 

jelölte meg a szolgáltató, amely Martfű esetében a közműves ivóvízellátás terén évente 9.363 

ezer forint, a közműves szennyvízelvezetés és -tisztítás esetén pedig évente 1.801 ezer forint 

összeget tesz ki. 

A kecskeméti székhelyű BÁCSVÍZ Víz- és Csatornaszolgáltató Zrt., az ország egyik 

legnagyobb víziközmű-szolgáltatójaként, 2013. január 1-től látja el Martfűn az ivóvíz- és 

csatornaszolgáltatás feladatokat. A közművek bérletének ellenértékeként az üzemeltető a 

tulajdonos önkormányzatnak bérleti díjat fizet. A bérleti díj összegét a közművek értéknövelő 

felújítási és rekonstrukciós munkáinak elvégzésére kell fordítania az üzemeltetőnek. 

… 

Beruházásokkal és pályázatokkal is jól állunk 

2016. június 01. 

További tervek, újabb pályázatok nyomán szépül városunk. Napjaink út-, kerékpárút- és 

járda felújításai is jó ütemben haladnak, a határidőket tartva, a városlakók örömére újulnak 

látványosan a település útjai. 

– Sok munkálat van még folyamatban, ez még csak az eleje a kivitelezésnek – mondja 

örömmel a város polgármestere is. – A Mandula út készen van, még kisebb igazítások lesznek 

rajta, mint burkolatfelfestés, táblák kihelyezése, és máris birtokba veheti mindenki. A 

kerékpárút felújítási munkáival kb. három hét még, mire elérik a Május 1 utat, tehát júniusban 

még biztos, hogy tartanak ezek a munkák. 

Régi terv, a sűrűn kifogásolt, rendkívül rossz állapotú Rákóczi út is megújulhat végre. A 

Magyar Közút Zrt. JNSZ Megyei Igazgatósága – mint az út kezelője – őszre ígéri a kivitelezés 

terveit, jövő tavaszra pedig a munkálatok kezdését. A Rákóczi utat szegélyező kerékpárút 

felújítását azonban hamarosan, már idén nyáron elkezdi az önkormányzat. 

– A talajszerkezet miatt a Mandula út felújítása egy kicsit túlnyúlt az eredeti tervekhez képest. 

A tervezett érintőmarás helyett teljes aszfaltfelszedésre volt szükség, jobban bele kellett 



nyúlnunk, de igazán minőségi munkát végzett az alvállalkozónk. Itt is maximálisan próbálunk 

a lakosok elvárásainak eleget tenni, a bejárókat helyreállítani – mondta el Veres Gábor, a 

beruházásokat kivitelező Martfűi Városfejlesztési Nonprofit Kft. ügyvezetője. 

– A Mandula úti járda másfél méterre történő kiszélesítése a következő feladatok egyike. 

Döntött a képviselő-testület a közbeszerzés kiírásáról a Kérész utca és a Május 1. út felújítására 

is – tájékoztatott dr. Papp Antal. Emellett, pályázatot nyújtott be az önkormányzat az ipari park 

kialakítására és a hozzá vezető új, a 442-es utat és a Kérész utcát összekötő út megépítésére is. 

 

… 

Jó ütemben folynak az idei évre tervezett járda- és útfelújítások 

2016. november 11. 

Látványos szakaszához érkezett Martfű jelentős közlekedési útvonalainak felújítása. Új 

aszfaltburkolatot kapott a Kérész út és a Május 1 út a Szolnoki úttól déli szakasza. A Szolnoki 

úti járdaépítés idei feladatai is a végükhöz közelednek, és az ezen útszakasz mindkét oldalára 

tervezett 10-10 parkoló kialakítása is jól halad. 

Az út két oldalán zúzott kővel megerősített padkát alakítunk ki, legalább egy méter 

szélességben, amely a víz elnyelését is szolgálja, és ahová autóval is le lehet állni. 

A Szolnoki úti járda felújítása az idén a rendőrség épületéig készül el. A Szolnoki út - Május 

1 út kereszteződésében eltávolíttattuk a felesleges oszlopokat, megszűnik az oszloperdő, ami a 

beláthatóságot is zavarta. 

A kereszteződésben lévő összefolyó elemnél esőzés után mindig állt a víz, amit a most 

szintén rendbetett szikkasztó árokba vezetünk el. A Május 1 út és a felújított parkolók alatt is 



kialakítjuk a vízelvezetést, egészen a vásárcsarnokig. Több mint 200 m3 vizet fog elbírni ez az 

árokrendszer. 

 

 

 

… 

Újabb 181 milliós állami támogatás, út- és járdafelújításokra 

2016. november 17. 

Városunk számára kedvezően zárul az adósságkonszolidációban nem érintett települési 

önkormányzatok fejlesztéseinek támogatását célzó többéves program. Martfű Város 



Önkormányzata további 181 millió forintos támogatásból újíthatja meg a Gesztenye sort és a 

Simon Ferenc utat, folytathatja a legforgalmasabb járdaszakaszok és a kerékpárutak felújítását. 

Az önkormányzatok ezúttal is fejlesztésekre pályázhattak. Egyebek mellett épületek, utak, 

járdák, sportlétesítmények korszerűsítésére lehetett támogatást elnyerni; minden olyan 

fejlesztésre, amely a lakosságot szolgálja. Támogatásként, a településnagyságtól függően, 

három- és négyszázmillió forint közötti hozzájárulást adhatott az állam. 

Martfű Város Önkormányzata 2015-ben már sikerrel pályázott 181 millió forintra, idén pedig 

ismét ilyen nagyságrendű összegre nyújthatott be támogatási kérelmet. Az e jogcímen 

igényelhető, a központi költségvetésből elnyerhető támogatás együttes összege a lakosságszám 

szerinti támogatás kétszerese lehetett, Martfű esetében kétszer 181 millió forint. 

Az adósságkonszolidációban nem részesült települési önkormányzatok részére meghirdetett 

2016-os pályázat keretében, a képviselő-testület júliusi, egyhangú döntése alapján, a pályázható 

181 millió forint erejéig, a felsorolt fontossági sorrendben a következő beruházások 

megvalósítására nyújtott be pályázatot az önkormányzat: Gesztenye sor felújítása a meglévő 

engedélyes tervek alapján; Kerékpárút és járda felújítása (Május 1 út - Vasúti átjáró között); 

Simon Ferenc út felújítása (Május 1 úttól a Buszpályaudvarig); Buszpályaudvar út és járda 

felújítása; Móricz Zsigmond utca - Tüzép út közötti járda felújítása. 

… 

Útszélesítés és parkoló építés, figyelemmel a belvíz elvezetésére 

2016. november 22. 

 



Jól halad a Május 1 út a Szolnoki úttól északra eső szakaszának felújítása. A földmunkák és 

a szegélykövek elhelyezése mellett, az elhanyagolt lefolyók és a csatornarendszer javítása és 

mosatása is szükségessé vált, hogy erről az útszakaszról is biztonsággal el tudják vezetni a 

csapadékvizet. 

A Szolnoki úti járdafelújítás és parkoló építés során is fontos szempont volt a belvízelvezető 

rendszer megfelelő kialakítása, a szükséges átereszek elhelyezése, az árkok karbantartása. 

2017 

Helyreállítják a betonszigeteket, fákat ültetnek és parkolókat építenek 

2017. január 09. 

A Május 1 út felújítása befejeződött, de még nem minden készült el. Ez látszólag 

ellentmondásnak tűnik, mégsem az. Az útfelújítás pályázati elemei valóban készen vannak. 

Ezeken túl a csapadékvíz elvezető rendszer is működőképes a Tisza-parttól egészen a Posta 

mögötti garázsokig, kisebb munkák azonban még váratnak magukra. 

– Maga a felújított út használható, viszont vannak olyan munkák, bekötések, amelyek 

elvégzése csak a jobb idő beköszöntével lesz lehetséges – erősítette meg dr. Papp Antal. – Ilyen 

a hulladékkonténerek helyének rendbetétele, illetve tavasszal szeretnénk fákat is ültetni. Az 

Egészségháznál lévő két orvosi garázs mellett pedig további parkolókat alakítunk ki az 

egészségügyi dolgozók számára – tájékoztatott a polgármester. 

… 

Volt piactérből közösségi tér 

2017. április 27. 

A szemünk láttára alakul át a rendőrség és az autómosó közötti városközponti terület 

elhanyagolt betonplaccból hangulatos közösségi térré. Az önkormányzati Városfejlesztési Kft. 

munkatársai már a befejező munkálatokat végzik a területen.   

A térkövezést, a kerítéselemből készült, magasított ágyások építését külső vállalkozóval 

végeztette el az önkormányzat. Az elektromos vezetékelésen, a kandeláberek lerakásán, a rézsű 



kövek feltöltésén, a parkosítás, virágosítás előkészítésén, a részben kő, részben műgyanta alapú 

ülőfelületek kialakításán azonban már az önkormányzati kft. szakemberei munkálkodtak. … 

 

… 

 

… 

Új és szélesebb járda épül a Mandula úton 

2017. május 26. 

Az elmúlt évi útbővítést követően, most a Mandula úti járda felújítását is elvégzi az 

önkormányzat. A járda térkövezésével és kiszélesítésével elsősorban azt szeretnék elérni, hogy 

a gyalogosok ne az útfelületen közlekedjenek. 

Az óváros e fontos járdaszakaszának felújítását a Martfűi Városfejlesztési Nonprofit Kft. 

munkatársai végzik. A földmunkákba alvállalkozót is bevontak, a térkő alá pedig előre kevert 

betont vásárol az önkormányzati cég. A beruházás anyagköltsége, a közvetlen ráfordítás 

várhatóan eléri a 4 millió forintot. A 600 m2-es, 330 méter hosszú, 1,85 méterre szélesített 



járdaszakasz elkészítése jól halad, a kitűzött határidőre, június 30-ig be tudják fejezni a 

munkálatokat – tájékoztatott Veres Gábor, a kft. ügyvezetője. 

Az új járdasíkban több villanyoszlop is áll, a Mandula és a Hunyadi út találkozásánál 

egyenesen a járda közepén. Az érintett oszlopok áthelyezését kezdeményezte a szolgáltatónál 

az önkormányzat. 

.  

… 

Műfüves pályával bővül a sportolási lehetőség 

2017. június 02. 

Az MLSZ Országos Pályaépítési Programja keretében 22x42 méteres műfüves pálya épült 

Martfűn, a pálya körül LED világítással. A beruházás 200 főt befogadó mobil lelátóval és fedett 

kispadokkal is kiegészül. 

A pályázat célja, hogy az MLSZ stratégiájával összhangban, az országban új műfüves és 

élőfüves nagypályák, félpályák, kispályák és grundpályák épüljenek, elősegítve az utánpótlás-

nevelés infrastrukturális feltételeinek erősítését, a labdarúgással tömegsport szintjén foglalkozó 

gyerekek létszámának növekedését, a szabadidő futball feltételeinek javítását. 

A kisméretű műfüves pálya építésére szóló pályázat beadásáról és saját erő biztosításáról a 

2016. áprilisi ülésén döntött a képviselő-testület. 

A futballpálya kialakításának teljes bruttó költsége: 33,3 millió Ft. Az önkormányzat saját 

erőként 10 millió forintot, a beruházás 30 %-át fordította a beruházásra. 



A pályázat szakmai programjának megvalósítására, együttműködő partnert bevonva, az 

önkormányzat a Martfűi Labdarúgó Egyesülettel kötött együttműködési megállapodást. 

Az MLSZ, a látvány-csapatsportok támogatásáról szóló jogszabályok alapján valósít meg 

sportcélú ingatlanra irányuló építési beruházásokat. A pályázat keretében az új pályák építését 

a labdarúgó szövetség által kiválasztott vállalkozás végzi. … 

A beruházás az önkormányzat tulajdonába kerül, az MLSZ 15 évre szóló használati jogával. 

A használati jogra vonatkozó megállapodásban a kötelező karbantartás és üzemeltetés valamint 

a pályahasználat feltételeit is rögzítik. A megállapodást várhatóan a június 22-i ülésén fogadja 

el a képviselő-testület. Ezt követően vehetik birtokukba a sportolók az új műfüves pályát. 

 

… 

Simon Ferenc út – Az útburkolat nem lesz szélesebb 

2017. június 27. 

A részletes helyszínrajzok alapján a Simon Ferenc út Május 1 út - Ifjúság út közötti szakasza, 

a korábbi útszélességben, csaknem teljes hosszában aszfaltborítást kap, a Május 1 úthoz 

közeledve vált az útburkolat hasonló térkő borításra, mint a Május 1 úton, vagy a későbbiekben 

a Gesztenye soron. Az Ifjúság út felé haladva az út bal oldalán 27 parkolót, a Május 1 út 

közelében pedig további öt parkolót alakítanak ki, térkő borítással. 

A beruházás második ütemében, a Simon Ferenc út Május 1 út - Buszpályaudvar közötti 

szakasza, szintén a korábbi szélességben, teljes térkő borítást kap. 



A Simon Ferenc út területe, jogi határai lehetővé tették volna az út szélesítését. A beruházás 

tervezése során azonban fontos szempont volt, hogy a meglévő növényzet a lehető legkisebb 

mértékben sérüljön, ezért ezt a lehetőséget elvetette az önkormányzat. … 

 

… 

Szabadtéri fitness eszközök telepítése 

2017. július 03. 

 

Közterületen való elhelyezésre nyolc fitness eszközt adott használatba, kültéri sportpark 

kialakítására Martfű Város Önkormányzata számára a FitMed System Kft. Az összesen 

mintegy hárommillió forint értékű eszközök elhelyezésére a központi játszótér melletti 

közterületen kerül sor. A sportpark helyszínének előkészítését valamint a sporteszközök 

telepítését az önkormányzat vállalta, az ehhez szükséges munkálatokat az önkormányzati 

Nonprofit Kft. végzi. 

A képviselő-testület a 2017.06.29-i ülésén fogadta el a martfűi székhelyű, orvosi eszközök, 

fitness és aerobic termékek gyártásával foglalkozó céggel kötendő megállapodás tervezetet, 

biztosítva a szükséges bruttó hárommilliós keretösszeget az önkormányzat költségvetésének 



általános tartalékkerete terhére, az eszközök használatához megfelelő környezet, ütéscsillapító 

felület kialakításához, térkövezéshez, padok elhelyezéséhez és kerítés építéséhez. … 

… 

Július 20-án világpremier vetítéssel nyit a felújított Martfű Mozi 

2017. július 13. 

16 órától a Gru 3 (3D, sz), 18 órától a Valerian és az ezer bolygó városa (3D, sz) filmekkel 

várjuk a mozilátogatókat 2017. július 20-án, csütörtökön. Ezek lesznek az első filmek, 

amelyeket a Művelődési Központ mozi és színházterme bútorzatának cseréjét követően, 

korszerű és kényelmes székekben ülve tekinthetnek meg a látogatók. 

Nagy örömünkre elkészült a mozi és színházterem első ütemű fejlesztése – 

tájékoztatott Asztalos Árpádné, az intézmény igazgatója. – Bízunk benne, hogy mindenki 

örömére, kényelmes és kellemes színházi és mozi élményekhez járulunk ezzel hozzá. A 

munkálatok során új festést kapott a terem mennyezete, összhangban a beépített székekkel és 

padlóburkolással. A kivitelező a felújított székeket a tervezett szerint beépítette. Az új, 

fotelszerű székek nagyobbak, kényelmesek, és a sorok közötti távolságok is nőttek. Az új 

elosztással 420 széket építettek be. 

A továbbiakban a terem oldalfalát és világítását is szeretnénk felújítani, egy igazán szép 

termet kialakítva. A felújításra pályázatot is adtunk be, amelyben ősszel számíthatunk döntésre. 

A nyár folyamán elindul az épület hőlégtechnikai korszerűsítése is, a szellőzés, fűtés, hűtés 

megoldásával a színházteremben, a táncteremben és a földszinti aulában. Ezek a munkálatok 

azonban nem akadályozzák, hogy újraindítsuk a mozit. … 

 



… 

Térburkolatot és új parkolókat kap a Gesztenye sor 

2017. július 21. 

Elkezdődött a Gesztenye sor felújítása. Ez a fontos közlekedési útvonal is térburkolatot kap, 

mint korábban a Május 1. út, de itt nincs lehetőség az út szélesítésére. A felújítás során 34 új 

parkoló kialakítására is sor kerül. A régi aknákra új víznyelők kerülnek, és új útszegély épül. 

A beruházás bruttó 66 millió forintba kerül. A munkálatokat, mint ahogyan a Simon Ferenc 

úton, a Farkas Aszfalt Kft. végzi. 

A 34 parkolóból 13+1 a Művelődési Központ mellett, 20 pedig a Damjanich középiskola 

mellett lesz kialakítva, ez utóbbiból 12 külön beruházásként. … 

Martfű Város Önkormányzata az adósságkonszolidációban nem érintett települési 

önkormányzatok fejlesztéseinek támogatását célzó program 2016 évi pályázati keretében 

elnyert 181 millió forintos támogatásból újíthatja meg a Gesztenye sort és a Simon Ferenc utat, 

folytathatja a legforgalmasabb járdaszakaszok és a kerékpárutak felújítását. 

 

… 

Kívül-belül megújul városunk művelődési intézménye 

2017. augusztus 10. 

Európai uniós pályázati forrásból és az önkormányzat jelentős anyagi támogatásával 

kevesebb, mint egy év alatt látványosan, több ponton megújul a Martfű Városi Művelődési 



Központ és Könyvtár. Asztalos Árpádné igazgatónő szerint a felújításokkal 2017-ben új 

korszak veszi kezdetét, amivel végre sok év vágya teljesülhet városunkban. 

– Úgy gondolom, hogy a későbbi kutatásokban is jelen lesz ez a korszak, aminek nagyon 

örülünk, és úgy érezzük, hogy ez az intézmény történetében is egy különleges időszak lesz. 

Első ütemben, hétmillió forint támogatással,  az önkormányzat segítségével most fejezték be 

a színház- és mozi terem részleges felújítását a kivitelezők. Kifestették a mennyezetet, 

újraburkolták a terem padlózatát, és kényelmes székeket építettek be. Nem szeretnénk itt 

abbahagyni, a terem oldalfalainak, világítás- és színpadtechnikájának megújítását is tervezzük, 

amire újabb pályázatot adtunk be. 

Második körben idén a színházterem, a pódiumterem és az aula hőlégtechnikai felújítása 

kezdődött el, közel 46 millió forint értékben, szintén pályázati forrásból és önkormányzati 

támogatással. A hőlégtechnikai felújítás júniusban kezdődött és várhatóan november végére be 

is fejeződik. A hűtés-fűtés légtechnika beépítésével a színházterem is korszerűbb, barátságos 

meleget adó terem lesz. A beruházás részeként a tetőre további napelemeket is telepítenek. 

Harmadik nagy beruházásunkról is sokan tudnak már. Több alkalommal próbálta az 

önkormányzat külső homlokzatában megújítani az egyik legszebb intézményét, a Művelődési 

Központot. Ez eddig nem sikerült. Most nagyon örülünk, hogy a Terület- és Településfejlesztési 

Operatív Program Zöld város kialakítása pályázatán 105 millió forintot nyert az önkormányzat, 

amiből közel 100 millió forintot az intézmény rekonstrukciójára fordítunk, 5 millió forintot 

pedig az épületet körbevevő zöldövezet megújítására használhatunk fel. Hálás vagyok az 

önkormányzat valamennyi munkatársának és városunk főépítészének, akik a pályázatban 

együttműködtek velünk, és közös örömmel fogunk ennek a csodálatos feladatnak. A 

munkatársaim is nagyon örülnek a felújításnak, hiszen mostantól az életünk egy picit 

megváltozik, és jövő tavaszra szép, új, külsejében megújult épületet adhatunk át az itt élőknek. 

Vélhetőleg augusztus végén, szeptember elején elkezdődik az intézmény teljes 

tetőszerkezetének felújítása.  Nagyon ráfér, hiszen több ponton jelentős beázásaink vannak.  A 

csapadékvíz elvezető rendszer is megújul, ami szintén nagyon szükséges, hiszen közel 56 éve 

az épületen csak részleges felújítás történt. 

 Ezt követően az intézmény nyílászáróinak teljes cseréje kezdődik, majd külső hőszigetelésre 

kerül sor, jövő tavasszal pedig a homlokzat festése is megtörténik. A felújítás komplex tervét a 



város főépítésze, Honti Gyula és külső munkatársak készítették el, bevonva a művelődési 

intézmény munkatársait is. … 

… 

Aszfaltozás a Simon Ferenc úton 

2017. szeptember 05. 

Hosszú idő után, végre elkezdődött a Simon Ferenc út aszfaltozása a Május 1 és az Ifjúság út 

közötti szakaszon. A munkálatok két sávban zajlanak, lehetőség szerint a járdákat is javítva. Az 

aszfaltozást egy-két nap alatt befejezi a kivitelező. Ezután az útburkolati jelek felfestése 

következik, majd, az autómosó épületétől, folytatódik a térkövezés. 

 

… 

Bontás és építés 

2017. szeptember 06. 

A Mandula és a Rákóczi utakon zajló kerékpárút felújításánál több probléma is felmerült. A 

Petőfi útig tartó kerékpárútszakaszon törtkavicsra kellett cserélni a térkövezés alatti homok 

kiegyenlítő réteget. A kerékpárút a Kossuth úton túli része pedig magasabb lett a tervezettnél, 

ezért itt az elkészült szegélykövezést és a már lerakott térkövet is felszedette az önkormányzat 

– tájékoztatott dr. Papp Antal polgármester. 

A munkálatok ennek ellenére, az időjárás függvényében, jól haladnak. 



 

… 

Külterületi kerékpárút-felújítás 

2017. szeptember 06. 

Jó munkát végzett a kivitelező cég a felújításra szorult külterületi kerékpárút javítása során – 

erősítette meg dr. Papp Antal, Martfű város polgármestere. A szeptembertől már új állapotában 

használható Rákóczifalva és Martfű közötti 7 km-es útszakasz garanciális munkálatai 

augusztus elején kezdődtek, és a megállapodás szerint egy hónap alatt be is fejeződtek. 

A Szolnokot Martfűvel összekötő kerékpárút hat évvel ezelőtt, 175 millió forint pályázati 

támogatással, konzorciumi együttműködésben valósult meg Rákóczifalva, Rákócziújfalu és 

Martfű részvételével. A fejlesztéshez 15%-os önerőre is szükség volt, amit a települések 

arányosan osztottak szét. 

A pár év után jelentkező úthibák okát, szerződésben rögzítettek szerint, a kezdeményező 

önkormányzatok kérésére szakértők bevonásával tárták fel. A vizsgálat során kiderült, hogy az 

út rétegvastagsága nem az előírtak szerint készült el. 

A 2011 szeptemberében átadott út minden hibára kiterjedő javítása hosszan váratott magára. 

A kerékpározók azonban szeptembertől ismét megfelelő felületű úton karikázhatnak Martfű és 

Szolnok között. 



 

… 

Új járda a gazdasági városrészen 

2017. szeptember 15. 

Járdát épít a Móricz Zsigmond út elején és a kis Szolnoki úton a Martfűi Városfejlesztési 

Nonprofit Kft. A beruházást június elején kezdték, és várhatóan még ezen az őszön be is fejezik 

az önkormányzati cég munkatársai. 

A gyalogátkelőhelytől a buszmegállóig és a gazdasági bejárótól a kis Szolnoki útig már 

elkészült az új járda. A gyalogátkelőnél vakvezető kő beépítése is segíti a közlekedést. A munka 

a kis Szolnoki úton is jól halad, az időjárás függvényében még az idén teljes hosszában, két 

méter szélességben megépül az új, térkövezett gyalogjárda. 

A beruházás önkormányzati önerőből valósul meg, a munkát a Városfejlesztési Kft. saját 

dolgozói és közcélú foglalkoztatottak végzik. 

 

… 



Útfelújítás a Gesztenye soron és a Simon Ferenc úton 

2017. szeptember 27. 

A bontási munkálatokat követő hosszas várakozás után, végre elkezdődött a térkövezés és 

folytatódik a szegélykövek lerakása a Gesztenye soron. A Simon Ferenc út a Május 1 út és a 

buszpályaudvar közötti szakaszán is ismét dolgoznak a munkagépek és a kivitelezők.  

 

… 

Új, költségtakarékos közvilágítás Zsófiában 

2017. október 06. 

LED-es közvilágítási rendszert építtetett ki az önkormányzat a Zsófia halom közútjain. A 

meglévő oszlopokra 22 lámpatestet szereltettek fel. Miután a kész beruházás hálózati bekötését 

is elvégezte a szolgáltató, a közúti közvilágítás már működik, a zártkerteket használók és az ott 

élők nem kis örömére. 

Martfű Város Önkormányzata évtizedek óta tervezte a Zsófia halom zártkerti rész 

fejlesztését. 2016-ban szilárd burkolatot kaptak az utak, amelyeket térfigyelő kamerával 

ellenőriznek, hogy a minőségüket hosszú évekre megőrizhessék. … 

A Martfű, Zsófia halom közvilágítás kiépítéséről a júliusi ülésén döntött a testület. A 

kivitelezés költségeire 1.95 millió forintot különített el a képviselő-testület a 2017. évi 

költségvetése általános tartalék kerete terhére. 



A felszerelt lámpatestek 18 W-os egyenkénti teljesítménnyel működnek, az energiatakarékos 

megoldás éves becsült energiaköltsége 60-70 ezer Ft. 

… 

Járda- és kerékpárút-építés a vasúti átjárónál – Kiemelt figyelemmel közlekedjünk! 

2017. október 13. 

A körforgalom és a vasúti átjáró közötti szakaszával újabb neuralgikus pontjához érkezett a 

Szolnoki úti járda- és kerékpárút építés. A beruházás utolsó jelentős elemeként, minden 

szükséges erőt oda vezényelve zajlik itt a munka, amit várhatóan egy héten belül be is fejez a 

kivitelező – tájékoztatott dr. Papp Antal polgármester. 

A Szolnoki, a Mandula és a Rákóczi utakon elkészült járda- és kerékpárút-részek már 

használhatóak. Az emeletes házaknál pedig szakaszolva, néhány házat érintve kezdik majd a 

munkálatokat, de csak akkor, ha a korábban elkezdett járda- és kerékpárút szakaszokat 

befejezték. 

A beruházás Rákóczi úti részén még betonozási, újrabetonozási majd aszfaltozási 

munkálatok várhatóak. A megfelelő magasság és lejtés kialakításán is dolgoznak, korrigálják a 

hibás szakaszokat, pl. a József Attila útnál. … 

 

… 

Útfelújítások – Rendszeresen vizsgálják a munka minőségét 

2017. október 17. 



Időnként vontatottan, de haladnak a város pályázati forrásból megvalósuló útépítései. A 

beruházások során a csatornahálózat tisztítása, használhatóvá tétele is kiemelt figyelmet kap. 

Sokszor nem várt akadályba ütköznek a kivitelezők, aknákba, beton-, vas- és eternitcsövekbe, 

csatornákba, kábelekbe, amelyek nem szerepelnek térképen, nincs róluk információ, hogy hova 

vezetnek és mire valók. 

A Simon Ferenc út az Ifjúság és a Május 1 út közötti szakasza már nagyrészt elkészült, 

apróbb javítások és a faültetés van hátra. A Május 1 úttól a buszpályaudvarig tartó útszakaszon 

azonban megakadt a munka. 

– A szükséges csatornarendszer egy része terv szerint kiépült, de a piaccsarnoknál lévő 

belvízelvezető árok kevésnek bizonyult, újra kellett gondolni a csapadékvíz elvezetését – tudtuk 

meg dr. Papp Antal polgármestertől. – A régi, Bata úti csatornarendszerhez való bekötéshez a 

teljes hálózatot ki kell takarítani, eltávolítva a több évtizedes, méternyi üledéket. Korábban is 

ezért állt a víz pl. a Hősök tere és a Gesztenye sor találkozásánál illetve az Egészségház 

környékén. 

A belvízelvezető rendszer feltárását, a csatornatisztításokat az önkormányzati kft. 

munkatársai végzik. … 

 

… 

Járda- és kerékpárút-felújítás újabb közlekedési nehézségekkel 

2017. október 31. 



Befejező, a Mártírok út és a Május 1 út közötti részéhez érkezett a Szolnoki úti járda- és 

kerékpárút-felújítás. A munkálatok a már elkészült, a körforgalom és a Mártírok út közötti 

szakasz folytatásaként, a gyalogos átkelőnél kezdődtek, nagy lendülettel, hogy minél hamarabb 

váljon ismét biztonságossá a Szolnoki úton való gyalogos és kerékpáros átkelés. 

A beruházó ezen az útszakaszon is elkezdte volna már korábban a munkálatokat, az 

önkormányzat azonban ehhez nem járult hozzá addig, amíg a Szolnoki út más részein be nem 

fejezték az útépítést. 

 

… 

Térfigyelő kamerák új helyszíneken 

2018. január 09. 

A térfigyelő kamerarendszer további bővítéséről döntött a képviselő-testület a város 

közbiztonsága érdekében. Hat helyszínen telepítenek újabb kamerákat, amelyek így összesen 

Martfű tizenhét kiemelt területének megfigyelését teszik lehetővé. 

A város közigazgatási területén lévő térfigyelő kamerarendszer helyszíneinek jóváhagyására 

és új helyszínek kijelölésére vonatkozó előterjesztést a 2017. november 30-i ülésén fogadta el 

a képviselő-testület. 

A Kérész út, a Május 1. út, a Gesztenye sor, a Piac tér, a Szent István tér, a Mandula út, a 

Tisza-parti töltés, a Földvári út, a Rákóczi út, a Szolnoki út két bevezető szakasza valamint a 

Zsófia halom út két pontján túl kamerát helyeznek el a Tisza Ipartelep mindkét portájánál, a 

Kérész út végén, a Kövér majorban és a Május 1 út azon részén, ahol a kültéri fitness eszközöket 

telepítették. … 



A város közbiztonsága és a bűnmegelőzés érdekében 2012-ben Martfű négy beérkezési 

pontjára szereltetett fel térfigyelő kamerákat az önkormányzat, melyek működtetésére, 

használatára együttműködési megállapodást kötött a testület a JNSZ Megyei Rendőr-

főkapitánysággal. 

Pályázati forrás bevonásával még abban az évben tovább bővült a térfigyelő kamerarendszer, 

új megfigyelőpontok kialakításával Martfű belterületén, hét helyszínen, kilenc kamerával. … 

… 

Befejeződött a Művelődési Központ hőlégtechnikai felújítása 

2018. január 30. 

Jól vizsgáztak a műszaki átadáson és a kötelező, hétnapos próbaüzemen a Művelődési 

Központ új hőlégtechnikai berendezései. A színháztermet, a pódiumtermet és a földszinti aulát 

érintő, bruttó 46 milliós hűtés-fűtés rendszer fele-fele részben az adósságkonszolidációban nem 

részesült települések 2015 évi pályázati támogatásából és önkormányzati forrásból valósult 

meg, a Go-4-Go Kft. kivitelezésében. 

A 2018. január 26-án megtartott műszaki átadáson a szakemberek mindent rendben találtak. 

A művelődési intézmény meghatározó közösségi tereit friss meleg levegővel ellátó rendszer, a 

beruházás részeként telepített napcellák energiáját használva, nyáron a klimatizálásról is 

gondoskodik majd. 

– Tavaly szeptemberben kezdődött meg az intézmény hőlégtechnikai felújítása, ami azt 

jelenti, hogy egy nagyon korszerű berendezés friss levegőt fúj be az intézménybe, a használt 

levegőt kiszívja, és emellett még fűti-hűti is a tereket – számolt be a beruházásról Asztalos 

Árpádné intézményvezető. – A színház- és mozi termünk fűtése évek óta megoldatlan volt. 

Gázzal tudtuk felmelegíteni a levegőt, és ennek a befúvása történt korábban, ami korszerűtlen 

és nem is költséghatékony. Az új rendszer a termálvízzel felmelegített levegőt fújja be a 

színház- és mozi terembe, ami lényegesen olcsóbb lesz. A nyári időszakban a színházteremben, 

a pódiumteremben és az aulában pedig friss, hűtött levegőt biztosít, az épület tetején elhelyezett 

újabb napcellákkal termelt áram felhasználásával. … 



Jó ütemben halad a Művelődési Központ energetikai felújítása is. Az időjárástól függően 

tovább folytatódik az épület szigetelése, amely szintén jelentős energia megtakarítást jelent az 

intézmény számára. 

 

… 

 

 

… 

Elkezdődik a Művelődési Központ körüli zöldfelület megújítása – Elsődleges az 

épületenergetikai felújítás 

2018. február 22. 



A Művelődési Központ látványos szakaszában járó energetikai felújítása mellett az épület 

környezetében lévő zöld felület megújítása, a parkos terület rendbetétele is része, kötelező 

eleme a Zöld város kialakítása program keretében megvalósuló pályázatnak. 

A kulturális intézmény épületének energetikai és klímatudatos felújítása a 2020. után 

érvényes hőtechnikai követelmények szerint történik, harmonizálva a múltbeli és a jövőbeni 

városképpel, megőrizve az épület karakterét, építészeti elemeit: a homlokzatok 12 cm vastag 

hőszigetelést kapnak, a tetőre 20 cm vastag hőszigetelés került, az új ablakok korszerű, 

hőszigetelt üvegezésűek, a homlokzati fényvetőket LED-esre cserélték. 

A beruházás 2017 augusztusában kezdődött, a befejezés időpontját 2018. október végében 

határozták meg. Az épületenergetikai kivitelezést a Csüllög és Társa Kft. végzi. A céget 

közbeszerzési eljárás keretében választotta ki az önkormányzat. 

A Martfű Városi Művelődési Központ és Könyvtár épületenergetikai felújítása és a 

környezetében lévő zöld felület rekonstrukciója (TOP-2.1.2-15-JN1-2016-00002) projektre 

elnyert 105.5 millió forint vissza nem térítendő támogatás meghatározó részét az intézmény 

épületenergetikai megújítására fordítja az önkormányzat. 

A projekt leírása alapján az intézmény parkjának felújítása „a parkban található beteg, 

tájidegen növények eltávolításával, az őshonos növények pótlásával és gyepfelújítással 

történik, 88 fa és 16 cserje gondozásával, ápolásával, a gyepfelület cseréjével, gondozásával, 

az intézmény körüli közvetlen, összesen 13.9 ezer négyzetméter területen”. 

A pályázat keretén belül az önkormányzatnak el kellett készítenie a Zöld Infrastruktúra 

Fejlesztési és Fenntartási Akciótervét (ZIFFA) a település teljes területére vonatkozóan. A terv 

része a Művelődési Központ körüli zöld terület megújítása is. 

… 

Hatékony energiafelhasználás, korszerűbb munkahelyek 

2018. április 18. 

Jól halad a Martfű Város Önkormányzata tulajdonában lévő, volt AC raktár épületenergetikai 

korszerűsítése és megújuló energiahordozót hasznosító felújítása. A városüzemeltetési 



szervezet épületének energetikai rekonstrukciójára egy TOP-os pályázat keretében 50 millió 

forint vissza nem térítendő támogatást kapott az önkormányzat. 

A beruházással a fenntartási költségek csökkentése mellett, egyúttal komfortosabb és 

esztétikailag is színvonalasabb munkafeltételeket biztosít majd az épület az önkormányzati 

feladatok elvégzésében közreműködő munkatársaknak. A városüzemeltetési személyzet 

számára tartózkodó, étkező, asztalos- és lakatos műhelyt valamint munkagép tároló 

helyiségeket biztosítanak itt. 

A több évtizede, eredetileg fűtetlen raktárként épült, majd később fűtési rendszerrel üzemelő 

épület teljes körű energetikai felújításon esik át. A külső falak 12 cm-es korszerű, grafit tartalmú 

EPS lapokból készülő hőszigetelést és dryvit vakolatot kapnak, a födémet belülről 20 cm vastag 

hőszigeteléssel látják el, az ablakokat korszerű műanyag nyílászárókra, a bejáratokat pedig 

hőszigetelt, szekcionált kapukra cserélik. 

Kondenzációs gázkazánról ellátott, helyiségenként szabályozható radiátoros fűtést alakítanak 

ki, és korszerűsítik a világítást is. A lapos tetőre napelemeket telepítenek. … 

A képviselő-testület a tavalyi évben, a pályázaton nyert 50 millió forinton túl, hétmillió forint 

további összeg biztosításáról döntött a régi, közel 50 éves épület tető vízszigetelésére, a levezető 

csatornák cseréjére. … 

A felújítás 2017 novemberében kezdődött, a munkálatok befejezésének tervezett ideje 2018. 

október 31. 

… 

Megújult a Liliom út burkolata 

2018. május 16. 

A Liliom út burkolatának javításáról döntött a képviselő-testület a 2018. április 24-i ülésén. 

Az út közepe egy csőtörés miatt hosszan megsüllyedt. A közlekedés biztonságosabbá tétele 

érdekében a Liliom út 520 négyzetméteren kapott új burkolatot és fél méter széles, 10-12 cm 

vastag murvapadkát. 

A csőtörés során valószínűleg a szintén az út alatt elvezetett szennyvízcsatorna nyomvonalán 

folyt el a víz, ez vezethetett a burkolat megsüllyedéséhez. Az út felújítását megelőzően a vízmű 



szolgáltató szakemberei kamerás feltárással bizonyosodtak meg arról, hogy a 

szennyvízcsatorna nem sérült meg. 

Több hasonló helyzetben lévő utca is van a város területén, amelyeket az önkormányzat 

próbál folyamatosan felújítani. 

A beruházáshoz szükséges 2.264 ezer forint + áfa összeget a 2018. évi költségvetése általános 

tartalékkerete terhére biztosítja az önkormányzat. … 

 

… 

Gyógyhellyé minősítés, kültéri sportmedence és ÖrökZöld Tisza Fesztivál 

2018. július 02. 

Az idei évben elnyert gyógyhely minősítés magasabb rangra, a közismert gyógyhelyek 

sorába emeli városunkat és a Martfűi Gyógyászati Központ, Uszoda és Gyógyszállót. A 

turisztikai és egészségügyi komplexum területén kültéri sportmedence építésére készül egy 

vízilabda sportegyesület. Augusztusban pedig ismét várja a látogatókat az ÖrökZöld Tisza 

Martfűi Fesztivál, csodálatos természeti környezetében, a termál tó vízi színpadán. 

Mindezekről Tomasovszky Lászlóval, a Martfű Termál SPA tulajdonosával beszélgettem. 

„Martfűi Gyógyhely” néven, az önkormányzat kérelmére, 2018 januárjában gyógyhellyé 

nyilvánította Martfű város a gyógyfürdő közelében lévő, meghatározott településrészét 

Budapest Főváros Kormányhivatala. 

Az önkormányzat a város és térsége turizmusának hosszú távú fejlesztése érdekében 

támogatta a település egyes részeinek gyógyhellyé minősíttetését. A martfűi gyógyfürdő 

környezetében lévő területek gyógyhellyé nyilvánítási eljárásának megindításáról, a Martfű 



Termál SPA-t működtető Termál-Medical Zrt. javaslatára, 2015 áprilisában döntött a 

képviselő-testület. Az engedélyezési eljárás 2016 elején indult. 

A minősítési eljárás és a gyógyhelyfejlesztési stratégia elkészítésének nettó 10 millió forintos 

költségét is az önkormányzat vállalta. 

A városvezetés és a Martfű Termál SPA tulajdonosa olyan lehetőségeket látott a 

gyógyhelyminősítésben és a címmel elérhető pályázati forrásokban, mint a Tisza-part 

rendezése, kikötőhely kialakítása a kemping melletti partszakaszon. A fejlesztési tervek között 

szerepelt nappali kórház nyitása is, erősítve a turisztikai komplexum gyógyjellegét. 

A minősítést az ÁNTSZ Országos Tisztifőorvosi Hivatala végezte, szigorú feltételekkel. 

Vizsgálták, hogy van-e az adott helyen elismert természetes „gyógytényező”, gyógyvíz, 

gyógyiszap, gyógygáz vagy éghajlat. Rendelkezésre áll-e ezek igénybevételéhez megfelelő 

intézmény, gyógyfürdő, gyógyszálló, gyógybarlang, mofetta és a betegek nyugalmát biztosító 

környezeti feltételek. A minősítéshez megfelelő infrastruktúrára, a kiemelten védett területre 

előírt levegőtisztasági értékekre, a fokozottan védett területnek megfelelő zajszintre és a 

zöldterületek rendezettségére is szükség volt. 

A gyógymedencék töltésére használt kút vizével 2002-ben folytatták le 

a fürdőkúrás kísérleteket ágyéki gerinc- és térdarthrosisban szenvedő betegeken, akiknél 

bizonyítható volt a víz gyógyhatása. 

A „Martfűi Gyógyászati Központ, Uszoda és Gyógyszálló" részére a gyógyszálló 

megnevezés használatát 2014-ben engedélyezte a szakhatóság. … 

– Ez egy városi cím, települések pályázhatnak rá – erősítette meg Tomasovszky László, aki 

örömmel fogadta a gyógyhellyé minősítés hírét. – Különböző feltételei vannak. Lennie kell 

gyógyhelynek és olyan, az egészséges életmódot segítő természeti körülményeknek, mint a 

levegő tisztaság, a csend, és úgy önmagában maga az a természeti adottság, amiben 

tulajdonképpen a martfűiek élnek. A külső szemlélőknek, az ide érkező vendégeknek ez eddig 

is egyértelmű volt, ezért szeretnek idejárni. … 

A gyógyhellyé minősítési eljárással egy időben, 2016-ban egy újabb, 

sportmedence építését lehetővé tevő pályázat benyújtására is sor került. A pályázatot, a 

társasági adókedvezmény sporttámogatási rendszerében (TAO), a Szolnoki Vízilabda 



Sportklubbal együttműködve megalakult, martfűi és mezőtúri székhelyű, Invictus Úszó- és 

Vízilabda Klub nyújtotta be. … 

Évekkel ezelőtt Tomasovszky László hozta létre és találta ki a nevet, a logót, a 

martfűi ÖrökZöld Tisza Fesztivált. Az új fesztivál a Martfűi Ünnepi Napok 

rendezvénysorozat részévé vált, és az első éveket követően, mára az anyagi bázisát is 

elsősorban az önkormányzati támogatás jelenti. … 

… 

A zöldfelület megújítása is része a „Zöld város” pályázatnak 

2018. július 17. 

A Művelődési Központ körülötti parkban sétányok kialakításáról, a streetball pálya 

felújításáról és az intézmény mögötti szervizút újjáépítéséről, bővítéséről döntött a képviselő-

testület a 2018. június 28-i ülésén. 

A Martfű Városi Művelődési Központ és Könyvtár épületenergetikai felújítása és a 

környezetében lévő zöld felület rekonstrukciója (TOP-2.1.2-15-JN1-2016-00002) projektre 

elnyert 105.5 millió forint vissza nem térítendő támogatás meghatározó részét az intézmény 

épületenergetikai megújítására fordítja az önkormányzat. Az épületenergetikai felújításához 

kapcsolódóan, a „Zöld Város” pályázat keretében, az intézmény környezetében lévő zöld felület 

egy részének felújítását, rendezését is vállalta az önkormányzat. 

A beruházás során, az épület körüli közpark déli és nyugati részén, az eredeti nyomvonalat 

követve új sétány épül. A hátsó bejáratokhoz vezető szerviz utat is újjáépítik, bővítik és 

kiegészítik négy, közforgalom elől elzárt parkolóval. A sétányok és a szervizút színes térkő 

burkolatot kap. Az intézmény déli oldalán lévő kosárlabda pálya teljes felújítására is sor kerül, 

az alapoktól az aszfaltrétegig. 

A „Zöld Város” projektre elnyert pályázati támogatás összege a kulturális intézmény 

épületének közvetlen energetikai felújítási költségeit sem fedezte. A sétányok, a szervizút és az 

új streetball pálya kivitelezését önerőből valósítja meg az önkormányzat. … 

A testület által elfogadott határozat alapján a kulturális intézmény körüli közparkban 

található sétányok felújítására térkő burkolattal kerül sor. A felújítás tervezett költsége 



(szegélyépítéssel, alépítménnyel és térkő burkolattal) 14.650 ezer forint + áfa. A park területén 

található streetball pálya újjáépítése, aszfaltozása, az intézmény mögött lévő szervizút térköves 

felújítása és a hozzá kapcsolódó négy, közforgalom elől elzárt parkoló megépítése várhatóan 

10 millió forint + áfa összegbe kerül. … 

 

… 

Átadták a felújított Rákóczi utat 

2018. augusztus 10. 

A Magyar Közút Nonprofit Zrt. a Terület- és Településfejlesztési Operatív Program 

keretein belül Jász-Nagykun-Szolnok megyében közel 1 kilométeren újította meg a 4627. jelű 

Öcsöd - Martfű összekötő utat. A Martfűn megtartott augusztus 8-ai ünnepélyes átadón a város 

határától a vasúti átjáróig tartó útszakasz beruházási részleteit Vántsa Zoltán, a Magyar Közút 

Nonprofit Zrt. Jász-Nagykun-Szolnok megyei igazgatója ismertette.  

Az Öcsöd - Martfű összekötő út teljes körű felújítása során a kivitelezők a kopóréteg 

profilmarásáról, a kiegyenlítő aszfaltréteg és az új kopóréteg terítéséről, az új, tartós burkolati 

jelek felfestéséről, valamint a KRESZ táblák igény szerinti cseréjéről és pótlásáról is 

gondoskodtak – hangzott el az ünnepségen. Vántsa Zoltán azt is kiemelte, „ennek az 

útszakasznak az előző burkolat felújítása, aszfaltozása 18 esztendővel ezelőtt  2000-ben történt, 

ez  idő alatt megérett arra, hogy egy másik burkolatot kapjon”. … 

– „Minden martfűi nagyon örül neki, az Ófalu ezen a részén lakók nagy örömmel vették 

birtokba már az elkészülésekor, közel két hónapja. Az út elég gyorsan elkészült, jó minőségben. 

Egy sajnálatos dolog van, hogy nem Mezőhékig, vagy még hosszabb szakaszon készült el, 



hiszen arrafelé is nagyon rossz az út. Várjuk, hogy előbb-utóbb erre is sor kerüljön” – mondta 

el dr. Papp Antal. 

A „Közlekedésfejlesztés Jász-Nagykun-Szolnok megyében I.” elnevezésű TOP-os projekt 

vissza nem térítendő európai uniós támogatásból valósul meg. Ebből idén Jász-Nagykun-

Szolnok megyében közel 42 kilométernyi út felújítására kerül sor. A projekt keretében közel 1 

kilométeren újult meg a 4627. jelű Öcsöd - Martfű összekötő út. A beruházást a STRABEL 

Konzorcium nettó 69.8 millió forintból végezte el. … 

Martfű polgármestere az útátadó ceremónián a város további kritikus útszakaszainak javítását 

is szorgalmazta: – „Felhívtam a közútkezelő figyelmét a többi útra is, ami az ő kezelésükben 

van. A körforgalomnál és a vasúti átjáró mellett lévő területet, a 4633-as vagy a 444-es utat is 

ugyanúgy fel kellene újítani, hiszen nagyon rossz állapotban vannak, néhol már életveszélyesek 

ezek az utak is. Ugyanazt kellene követniük, mint ahogy mi is próbáljuk itt Martfűn a 

felújításokat végezni. A rosszabb útszakaszokat kiválasztva, sorban haladva elvégezzük a 

munkákat, ami látszik is, hiszen Martfű belterületének útjai nagy részben megújultak.” 

 

… 

Fényprizmák a biztonságos gyalogos átkelésért 

2018. szeptember 06. 

Burkolati fényprizmákat telepíttetett az önkormányzat a 442-es főút a Martfű vasútállomás 

és a Tisza Ipartelep melletti gyalogos-átkelőhelyéhez, az ehhez szükséges elektromos bekötési 

pontot is kialakítva. A kivitelező tájékoztatása alapján a fényprizma-sor várhatóan már a mai 

naptól segíti a közlekedést ezen a forgalmas átkelőhelyen. 



Az elmúlt év novemberében egy héten belül két gyalogos gázolás is történt ezen a helyen, 

súlyos sérülésekkel. 

Martfű Város Önkormányzata kezdeményezésére, az utat kezelő Magyar Közút Nonprofit 

Zrt. Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Igazgatósága, a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Rendőr-

főkapitányság, dr. Papp Antal polgármester és az önkormányzat Műszaki Irodájának 

munkatársai január végén személyes bejárással mérték fel a lehetséges forgalomtechnikai 

megoldásokat. 

A bejáráson kiderült, hogy sárgán villogó gyalogos átkelőhely jelzőlámpa várhatóan a 

közeljövőben sem segíti majd itt a közlekedést. Az átkelőt újabb jelzőtáblák kihelyezése és a 

gyalogos-átkelőhelyre figyelmeztető jelzések az útburkolatra festése is biztonságosabbá 

tehetné, és sokat javítana a helyzeten, ha nagyobb teljesítményű izzók kerülnének a 

gyalogátkelőt megvilágító lámpákba. Burkolati fényprizmák elhelyezésére azonban csak 

önkormányzati megvalósításban látott lehetőséget ezen az útszakaszon a közút fenntartója. 

Az elektromos bekötéssel együtt közel egymillió forintos beruházással az önkormányzat 

megtette ezt a fontos lépést, a gyalogos-átkelőhelyen közlekedők biztonsága érdekében. 

 

…Az ország egyik legszebb bölcsije készült el Martfűn – Jövőre a Munkácsy úti ovi is 

megújul 

2018. október 16. 

Az európai uniós pályázat és jelentős önkormányzati önerő segítségével megvalósuló projekt 

keretében a Munkácsy úti Oviban is zajlanak már a munkák, melyek bár megnehezítik az ott 

dolgozók és az oviba járók napjait, a megújulás öröme mindenkit türelmes várakozással tölt el. 



A projekt részeként első körben a Május 1 úti Óvoda teljes átalakítására került sor, kívül belül 

megújulva, korszerű bölcsődévé varázsolva az intézményt, három csoportszobával és negyven 

férőhely kialakításával. Második ütemben a Munkácsy úti óvoda bővítésére kerül sor, ahol az 

egyéb belső változtatások és a tetőszigetelés mellett, negyven új férőhelyet kialakítva, két 

csoportszobát építenek az épülethez.  

A költözés előtti, izgalmakkal teli napokban a JátékVár Óvoda és Bölcsőde vezetői a 

gyönyörű új bölcsődét és az óvodában zajló munkákat, terveket is örömmel mutatták meg. 

– „A bölcsődében, amely 34-ről 40 férőhelyesre bővült, már a befejező munkálatoknál 

vagyunk, a belső átalakítás teljesen kész. Az udvar rendezése, a meglévő játékok áttelepítése és 

az új játékok tervezése van most folyamatban” – mesélte Gonda Istvánné. – „Nagy öröm 

számunkra az is, hogy ez az épület is napelemet kapott. Igyekszünk minél 

energiatakarékosabban megoldani azokat a költségeinket, amelyek bizony megnövelik az 

üzemben tartást. … 

– „Úgy gondolom, hogy ilyen csodálatosan szép bölcsőde nagyon kevés van az országban” 

– sorolja az élményeket a bölcsőde vezetője, Cseriné Gál Katalin is. – … Bővültek is a 

lehetőségek, hiszen ide már negyven kisgyermek fog járni. Szép tágasak, kényelmesek a belső 

terek, és az udvar is gyönyörű lesz, öröm lesz itt dolgozni is. 

A konyha szinte 21. század fölöttinek mondható, annyira új konyhatechnológiai eljárással 

van felszerelve. A fűtésrendszerünk, a mosdók, a színes árnyékolók is különlegessé teszik az 

épületet, vagy a terasz, ütésálló gumilappal fedve, ami még inkább szolgálja a gyerekek 

biztonságát. Minden gyerek számára nagy öröm lesz az udvar a sok szép játékkal, nekünk pedig 

jó lesz látni, hogy örülnek és jól érzik magukat, biztonságban lesznek ebben a szép bölcsődében. 

… 

Az épületen október első hetében fejeződött be a tetőszigetelés, mely során 25 cm-es 

hőszigetelést és vízszigetelést kapott az épület. Megtörtént a régi napelemek visszaszerelése és 

az újak felszerelése is. Két csoportszoba épül, és a régi épületrészben is lesznek változások. 

– „Következő lépésként, az alapásással, a két új csoportszoba munkálatai kezdődtek el” – 

tudtuk meg Turnyánszkiné Enyedi Andreától. „Lényeges volt számunkra, hogy úgy zárják le az 

építkezési területet, hogy minél kevésbé jöjjön át a zaj, a por az óvodába. 



A mostani tornaszoba helyén is nagy átalakítások következnek, ott lesznek kialakítva a 

felnőttek vizesblokkjai, szociális helyiségei. A tornaszoba megmarad, kap egy kis mosdót és 

egy jól használható szertárt, mindent úgy egyeztetve a tervezővel, hogy a gyerekeknek is jó 

legyen, és megfeleljen a funkciójának. 

Ezt követően a mostani három csoportszobában és a vizesblokk részen lesznek munkálatok. 

Szennyvíz vezeték felújítás, majd a pályázat egyéb elemei, falkibontások és az irodák 

átalakításai következnek” – mondta el az intézményvezető-helyettes. 

 A jogszabályokat követő változások között a mozgáskorlátozottak bejárója és a bejárati ajtók 

fedetté alakítása is része a munkáknak. … 

 

… 

Kultúránkat, hagyományainkat őrzi a Művelődési Központ – Befejeződött a településen 

belül is meghatározó épület energetikai felújítása 

2018. október 26. 

Egy év megfeszített munkát követően véget ért a Martfű Városi Művelődési Központ és 

Könyvtár fennállásának eddigi legnagyobb felújítása, a kulturális intézmény teljes homlokzati, 

lábazati és tető hőszigetelése, nyílászáró cseréje és a körülötte lévő zöldterület rekonstrukciója. 

A megszépült és felújított Művelődési Központ épületének és parkjának ünnepélyes 

átadására az 1956-os forradalom és szabadságharc alkalmából rendezett városi ünnepség 

részeként, 2018. október 23-án került sor. … 

– Olyan ünnepségen veszünk most részt, amely egy megvalósult beruházásról szól, amelyet 

hosszú ideig végeztünk, és amely a város 2014-ben készült Integrált Városfejlesztési 



Stratégiájában is kiemelt helyen szerepelt – emlékeztetett dr. Papp Antal, Martfű város 

polgármestere. – 105 millió forintot nyertünk az épület energetikai korszerűsítésére, önálló 

erőből pedig a parkfelújításhoz fogtunk. Hő-légtechnikai beruházás is megvalósult az 

épületben, az adósságkonszolidációs pályázatból, amelyből 28 millió forintot fordíthattunk erre 

a célra. Az elnyert összegeket jelentősen meg kellett emelnie az önkormányzatnak, a hő-

légtechnikai beruházás esetében 50 millió forintra, az intézmény energetikai korszerűsítésére 

pedig összesen 160 millió forintot fordítottunk. Felújítottuk a mozi termet és hozzá fogtunk a 

park korszerűsítéséhez is, mindezekkel együtt közel kétszer annyit hozzátéve a kormányzati 

támogatáshoz. 

A 2015-ben benyújtott pályázat megvalósítása, a pályázati döntés elhúzódása miatt, 2017-

ben kezdődhetett el.  Most itt állunk, négy év után, hogy mégis sikerült elvégeznünk ezeket a 

munkákat – foglalta össze a beruházás folyamatát dr. Papp Antal. … 

A pályázat sikeres megvalósításához sokan hozzájárultak. Asztalosné Kocsis 

Enikő köszönetét fejezte ki a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Önkormányzatnak, hogy 

városunk fejlődése érdekében fontosnak és támogathatónak érezték ez a pályázatot. 

Köszönetet mondott Martfű Város Önkormányzatának azért a várostörténetileg is jelentős 

tettéért, amivel kiemelt önrésszel támogatta a pályázat megvalósítását, felismerve azt, hogy a 

városfejlesztés fontos tényezője a kultúra széleskörű támogatása. … 

 



 

… 

Európai színvonalú bölcsőde Martfűn – „Ez az épület mindig sok-sok gyermek 

zsivajától legyen hangos” 

2018. november 20. 

… A bölcsőde bővítése, óvodai férőhelyek felújítása Martfűn (TOP-1.4.1-15-JN1-2016-

00001) pályázat megvalósításának e fontos szakaszát lezárva, Martfű város polgármestere a 

bölcsődeépítés folyamatáról is számot adott. 

– Elindítottunk egy pályázatot, amit sikeresen megnyertünk, közel 120 millió forint értékben. 

A bölcsőde átalakítása során a korábbi óvoda épületet teljesen szét kellett szednünk és fel kellett 

újítanunk. A négy falon kívül szinte semmi nem maradt az eredeti épületből. Az óvodát 

átköltöztettük egy másik óvodaépületbe, ami jelenleg szintén bővítés alatt áll. 

A teljes beruházás, az óvodabővítéssel, közel háromszáz millió forint értékű lesz. Sokba 

kerül, de a Martfűn élők és a gyerekeik ezt mindenképpen megérdemlik. Teljesen felújítottunk 

itt mindent, most már tényleg európai színvonalú bölcsőde épületünk lesz – hangsúlyozta dr. 

Papp Antal. … 

– A Játékvár Óvoda és Bölcsőde és az önkormányzat számára is fontos, hogy Martfű egyik 

legrégebbi nevelési intézménye, a régi Üzemi Óvoda megmaradjon a gyermeknevelés 

szolgálatában. Ez a pályázat lehetőséget adott arra, hogy megőrizzük az épület jellegét, 

továbbra is megtöltve gyermekkacagással – hangsúlyozta az átadó ünnepségen Gonda Istvánné. 

– A bölcsőde kialakítása, az épület teljes körű átalakítása, felújítása szinte csak egy pillanatig 

tartott. Az óvodai évzáró ünnepséget követően adtuk át az épületet és a területet a kivitelezőnek. 

Öt hónap és egy hét elteltével, október végén pedig már meg is kaptuk a bölcsőde új működési 



engedélyét. Sok-sok szervezőmunka, pakolás után költözhettünk át az új, tágas, korszerű, 

negyven férőhelyes bölcsődébe. 

Olyankor jó átadni egy épületet, amikor már lakják a lakói. A bejárás folyamán 

tapasztalhattuk, hogy birtokba vették nagy ámulattal hétfőn, négy napja járnak a gyerekek ebbe 

a bölcsődébe, élvezik, hogy itt van hely szaladni is a folyosón. … 

 

… 

2019 

Nagyteljesítményű mosogatógép az iskolakonyhán 

2019. január 29. 

Új, átadó rendszerű, alagutas mosogatógép segíti az iskolakonyha dolgozóinak munkáját 

december elejétől. Az önkormányzat támogatásával megvásárolt és beüzemeltetett berendezés 

kimondottan arra szolgál, hogy az evőeszközöket, poharakat és a tányérokat tisztára mossa, 

fertőtlenítse és meg is szárítsa. … 

– A közel négymillió forintos gép beüzemelése sem volt kis munka; ki kellett hozzá alakítani 

áramvezetéket, be kellett kötni a szennyvíz vízvezetékrendszerbe – tudtuk meg Gonda 

Lajosnétól, a konyhát üzemeltető szolgáltató központ vezetőjétől. 

A praktikus, gyors, nagyteljesítményű, modern gép hatalmas mennyiséget képes egy órán 

belül elmosogatni, bőven lefedve azt az edényzetszámot, amelyet az iskolakonyhán használnak. 



 

… 

Szeptemberre elkészül – Felújítás a Munkácsy úti oviban 

2019. február 15. 

A tervezett ütemben haladnak a Munkácsy úti óvoda felújítási munkálatai. A tavaly 

kezdődött, pályázati és önkormányzati forrásokból megvalósuló beruházás során két 

csoportszobával bővül az épület, és a régi részen is megújulnak az irodák, a szociális 

helyiségek, a felnőtt öltözők, vizes blokkok. A tornaszoba mellett új mosdó és szertár készül, 

és a szennyvízvezeték is megérett a cserére. 

Az óvoda működését a lehetőségekhez képest biztosítva, a felújítás átszervezésekkel, 

költözésekkel jár együtt, ami jól átgondolt logisztikát és türelmet igényel. … 

– ”Az építkezés, bontás, vezetékelés javában zajlik ezen az épületrészen, a munkák több mint 

feléig jutottak már. Megtörtént a víz, a villany alapvezetékezése, illetve a gipszkarton szerkezet 

építése van most folyamatban. A falakat kivették, az új falak is állnak. Itt most az aljzat 

betonozása történik, majd az ajtók beállítása következik.” – sorolja az intézményvezető 

helyettes. … A két csoportszoba építése is jól halad, már állnak a válaszfalak, illetve 

megérkezett a födém is. A két új szobához egy kis raktárt is építenek, és persze lesz szép új 

öltöző, mosdó, és terasz is készül.” 

A Munkácsy úti tagintézményben most három csoport működik, ám ezeket a helyiségeket is 

át kell majd adni a későbbiekben, ha a kivitelezés az irodák és a konyha átalakítási 

munkálataihoz érkezik. A teljes befejezés a nyár végére várható, a tervek szerint a kibővített, 

megújult óvoda szeptemberben nyitja ki kapuit. 



 

… 

Újraaszfaltozzák a Tiszavirág utat 

2019. június 03. 

Martfű Város Önkormányzata 2019. június 3. napjától megkezdi a Tiszavirág út 

újraaszfaltozását. A főbb munkafolyamatok: az útfelület maratása, aszfaltozása, vízelnyelők 

kiemelése, a vízelnyelők, a vízelvezetés és az esővíz elvezető csatornák helyreállítása. 

A szolgáltató a Tiszavirág út csatornarendszerére vonatkozó kamerás felmérése alapján, két 

helyen kell kisebb javítást végezni. … 

 

… 

Folytatódhat a Városháza külső felújítása 

2019. július 19. 



A Városháza homlokzat felújítás beruházás megvalósításához kiegészítő előirányzat 

biztosításáról döntött Martfű Város Önkormányzata Képviselő-testülete a 2019. július 18-i, 

rendkívüli ülésén. 

A képviselő-testület június közepén indította el a homlokzat felújításra vonatkozó 

közbeszerzési eljárást. Az ajánlattételi felhívásban előírt határidőig két ajánlat érkezett, 

melyekből a kedvezőbb 61.3 millió Ft + áfa összegű volt. 

Az önkormányzat az idei költségvetésében korábban 43,3 millió forintot különített el erre a 

célra. Az alacsonyabb ajánlat és a rendelkezésre álló fedezet különbözete közel 18 millió forint 

+ áfa. … 

Az 1996-ban átadott Városháza felújítására több alkalommal pályázott az önkormányzat, 

eredménytelenül. A tavalyi év folyamán saját költségvetésből sikerült megvalósítani a 

nyílászárók cseréjét, a pince és a folyosó nyílászárói egy részének kivételével. Idén ezt a munkát 

folytatják a homlokzat rendbetételével, felújításával. 

… 

A nyári időszakban is jelentős önkormányzati beruházások zajlanak Martfűn – Több 

pályázat is a közbeszerzési szakértőnél vár a kiírásra 

2019. augusztus 12. 

– Vannak hátráltató tényezők, de azért jól haladnak az idei évre tervezett 

beruházások.  Látható a városon is, hogy folyamatosan fejlődik – hangsúlyozta beszélgetésünk 

során dr. Papp Antal. Martfű polgármesterét az önkormányzat pénzügyi helyzetéről és az idei 

évre tervezett beruházások alakulásáról kérdeztem. … 

Volt beruházás, amit át kellett gondolnunk, volt, amit ki kellett bővítenünk, és volt, 

amelyekben átszervezések lesznek – tájékoztatott a polgármester. 

– Mindenki számára észrevehető, hogy elkészült a buszpályaudvar aszfaltozása, 

a csatornarendszer javítása, a nagyobb esőzések alkalmával is szépen elfolyik a víz. A Mártírok 

út Spar előtti szakaszán is elfolyik a víz, csak lassabban, aminek a csatorna keresztmetszete 

szab határt. Elkészült a Tiszavirág utca, illetve a temetőn belül is aszfaltozás történt. 



A régi temetőnél 38 térköves parkolót alakítunk ki, az utat pedig végigaszfaltozzuk, teljesen 

a lezárásig, ahol egy fordulót is kiépítünk a közlekedők számára. Ennél a temetőrésznél a kerítés 

cseréjére is sor kerül, hasonló megoldással, mint a bölcsődénél. Ezeknek a beruházásoknak a 

tervezett költségvetése nettó 37 millió forint. … 

A bölcsőde kialakítására és az óvoda felújítására pályázati forrásként 110 millió forintot 

kaptunk. Akkor is látható volt, hogy ez az összeg nem lesz elegendő, mindennel együtt közel 

350 millió forintot fordít az önkormányzat a két teljes épület rekonstrukciójára, bővítésére, új 

csoportszobák és kiszolgáló helyiségek kialakítására. 

A Coop ABC környékére is megérkezett az építési engedély. Ott is további parkolókat 

alakítunk ki, egyirányúsítva, átmenő forgalommal. Az ottani szelektív hulladékgyűjtők új 

helyre kerülnek. … 

– Az engedélyes terv alapján 27 parkoló lesz a Béke úton kialakítva. Az eredeti, három éve 

készült árazott költségvetéshez képest már többször emeltük a tervezett árakat, de az emelt 

költségvetésnek is a kétszerese jött be ajánlatként előzetesen, így még nem indíttattuk el a 

közbeszerzést. Próbálunk más kivitelezőket keresni, még folynak a tárgyalások. 

A jövő év közepéig van építési engedély erre a beruházásra, addigra mindenképpen el kell 

kezdenünk. Várhatóan még az idei évben megvalósul. Nem egy kéthetes beruházásról van szó, 

hisz egy jó darabon fel kell szedni az aszfaltot, új útalapot és új esővíz csatornarendszert kell 

kiépíteni, ami sok időt vesz el. 

– A központi játszótéren extrém pálya kialakítása is szerepel a beruházási tervek között. 

– A Munkácsy úti Óvodai készségfejlesztő akadálypálya építésével együtt, vagy egy kicsit 

később, ősszel, legkésőbb októberben, ez is elkészül. A már meglévő sporteszközök alja is 

gumiborítást kap. Az eredeti tervekben is ez volt, de a szakértők a füves borítást javasolták, 

ami, ahogyan látjuk, folyamatosan kikopik. 

– Az önkormányzati épületek energetikai korszerűsítésének, a napelemes rendszereknek 

köszönhetően jelentősen csökkent az áramfogyasztás. A közvilágítás az utolsó olyan nagy tétel, 

ami az önkormányzatot terheli. Ezen a téren is korszerűsítés várható. 

– A tervek elkészültek, a szolgáltató véleményezi azokat, onnantól kezdve írható ki 

közbeszerzésre. Három részre tudjuk tagolni a várost, három ütemre szedjük szét ezt a 



beruházást. Az ófalu részen az EOn hozzájárult a Hunyadi úton további lámpaoszlopok 

kiépítéséhez. Ez a beruházás augusztus végére, szeptember elejére meg is valósulhat. A 

közvilágítási tervekben városi szinten 27 új lámpatest felszerelése szerepel. 

A sok reklamáció eredményeként a szolgáltató mégiscsak elkezdi a Gesztenye 

sor közvilágításának felülvizsgálatát, felújítását is. Az engedélyes terv elkészült, jövőre ezt a 

beruházást is megvalósítják. … 

– Olyan állapotba került a Városháza, amely indokolja a felújítást belülről és kívülről. Több 

helyen be is ázott az épület. Tavaly a nyílászárók cseréjének nagy részét elvégezte az 

önkormányzat, az idei évben pedig a homlokzati hőszigetelésre is sor kerül. 

Utoljára két éve adtuk be pályázatra a Városháza felújítását, de nem nyertünk sajnos, 

úgyhogy saját forrásból fogjuk ezt megvalósítani. Az egész épület kap egy 20 cm-es hőszigetelő 

réteget. Védett épületről van szó, amely a jellegét megőrizve, továbbra is hasonló stílusú marad. 

Ez a beruházás elég sokba, nettó 60 millió forintba kerül, ezért is hagytuk a végére. 

Még az idén elkezdjük a garzonok épületének felújítását is, ahol a nagy esőzések során 

szintén komoly beázások voltak. 20 cm-es tetőszigetelést, megfelelő vízzáró réteget és új 

csatornákat kap ez az épület. Jövőre, ha lesz rá keret, a nyílászárók cseréjével, a homlokzat 

hőszigetelésével és belső korszerűsítéssel folytatódhat ez a beruházás is. … 

Hónapok óta küzdünk a konyha pályázatunk közbeszerzésével is, és még mindig nincs 

kiírva. Igaz, kicsit bonyolult ez a pályázat, hisz komoly gépészeti megoldás van benne, hasonló 

hőcserélő rendszerrel, mint a Művelődési Központban. Az új hűtő- és szellőztető rendszer a 

fűtésbe is besegíthet majd. Újabb napelemek kerülnek a konyhára. Részleges építészeti 

átalakításra és az épület bővítésére is lehetőség lesz. Villamossági, építészeti és gépészeti 

területen is várunk pályázókat. 

Ezt a beruházást elvileg szeptember elsejéig kellene megvalósítani, ami már szinte lehetetlen. 

Nem is a pályázat, hanem a gyerekek miatt, hisz számukra az étkezést biztosítanunk kell. Tudni 

kell, hogy a gyermekétkeztetésre szigorúbb feltételek vonatkoznak, ráadásul Martfűn négyféle 

speciális étkeztetési lehetőséget is biztosít az önkormányzat, igen kedvező áron. … 

– Az elmúlt öt évben nagyon sok mindent rendbe tettünk, akár tisztán önkormányzati 

forrásból is. Természetesen vannak még hiányzó dolgok, de azokat a beruházásokat igyekszünk 

előtérbe helyezni, amit többen használnak. 



Martfűn nincs olyan utca, ami ne lenne leaszfaltozva. Sikerült elérnünk azt is, hogy a Rákóczi 

út rendbe legyen téve. Szépen rendeződött a város, és még alakul is. Ezeket az éves 

pénzeszközöket most már átfordíthatjuk másra, pl. ahogy mondtam, a garzonra vagy a bérlők 

házára. 

Meg kell oldanunk az idősek ellátását, amit az elmúlt öt évben nem sikerült, hisz pályázaton 

egyiken sem nyertünk. Az idősek otthona kialakítását a továbbiakban is erőltetni szeretném, ha 

lesz rá forrásunk. … 

Korszerű helyet sikerült kialakítanunk az ágazat dolgozóinak az AC raktár felújításával, 

amely most a hatalmas bejárati ajtó cseréjénél tart. Gépesítéssel, rézsűvágók, kaszák 

vásárlásával igyekszünk elérni, hogy kevesebben kelljenek a fűvágáshoz. Annak idején két 

hatalmas csoport, közel harminc ember, most pedig összesen 3-4 vágja a közterületeken a füvet, 

tehát egyszerűen képtelenség megfelelni. 

A beruházásaink kiemelt célja volt, és ezt szerintem elértük, hogy a működési költségek 

minél alacsonyabbak legyenek – hangsúlyozta dr. Papp Antal. … 

Most már ott tartunk, hogy ha a Városháza felújítása is befejeződik, akkor a 

közintézményeink rendben lesznek. Persze mindig szükség lesz kisebb felújításokra, de a nagy 

beruházásoknak azért lassan a végére érünk. 

 

… 

Önkormányzati beruházásban újul meg a Zsófia halom út 

2019. szeptember 09. 



Újjáépíttette az önkormányzat az ófalu településrészen a Hunyadi utat és a 442-es út melletti 

zártkert és szántóföld ingatlanokat összekötő Zsófia halom út nagy részét. Az elkerülő út 

használatával, különösen az idősebb korosztály számára, kevésbé veszélyes a Zsófia halom 

megközelítése. 

– Ha baleset történik, vagy a vasúti átjárónál nem lehet közlekedni, az új út használatával a 

Zsófia halmi átjárón keresztül is elérhetővé válik ez a városrész. 

Az óvárostól délre eső területen építési telkek kialakítását tervezi az önkormányzat. Az ebből 

a szempontból is kiemelt fontosságú út építése a tulajdoni viszonyok rendezését, egyes területek 

önkormányzati tulajdonba kerülését követően folytatódik majd – tájékoztatott dr. Papp 

Antal polgármester. 

A most elkészült út alapja zúzott kőből áll, a város területén összegyűlt, a Kövér majorban 

tárolt betontörmeléket hasznosítja ebben a formában az önkormányzat. Az 50 cm-es zúzottkő 

alapra 10 cm-es mart aszfalt réteg került, amit emulzióval zártak le és szemcsés kaviccsal fedtek 

be. 

A Zsófia halom néhány éve felújított útszakaszain is történtek kisebb javítások. Erre azért 

volt szükség, mert a 3,5 tonnás súlykorlátozás ellenére, mezőgazdasági gépekkel rendszeresen 

behajtanak ezekre az utakra. 

 

… 

Szinte teljesen új óvodát adhattak át a gyerekeknek 

2019. szeptember 26. 



… – Látványos dolog ez, hogy szinte teljesen új óvodát adhatunk át a gyerekeknek! – 

köszöntötte a megjelenteket dr. Papp Antal polgármester. – Öt évvel ezelőtt terveztük, négy 

éve nyújtottuk be és három éve sikerült ezt a pályázatot megnyerni. A beruházás több részből 

tevődött össze és sok munkával járt. Ugyan mi fordítva szerettük volna, de előírás szerint 

először a bölcsődét kellett megvalósítanunk, ezt követhette az óvodabővítés. Pályázati 

támogatásként 119 millió forintot kaptunk a két épületre, végül összesen 370 millió forintot 

költöttünk. Ebből a bölcsőde beruházás 180 millió forintba került, az óvodabővítésnek pedig 

193 millió forint lett a vége. A pályázatban szereplő két csoportszobás bővítésen túl 

újraépítettük szinte az óvodát, komoly átalakításokkal, új helyiségek kialakításával. … 

– Többen figyeltük azt a csodát, amit az átadási határidő szűkössége miatt a 

kivitelező Csüllög és Társa Kft. dolgozói és a Városüzemeltetési szakmai egység 

munkatársai véghezvittek rövid idő alatt. Nagy szükségünk volt az összehangolt, előre 

megtervezett, szervezett munkára, hogy a gyermekek ellátása biztonságos, zökkenőmentes és a 

megszokott szakmai színvonalú legyen. Ebben az intézményünk minden dolgozója hatalmas 

szerepet vállalt – hangsúlyozta Turnyánszkiné Enyedi Andrea. 

A bővítmény falazási munkálatai 2018 szeptemberében kezdődtek, 2019. augusztus 

közepétől pedig már zajlott a szervezés, a pakolás, a csoportszobák és helyiségek dekorálása, 

hogy a megújult óvodában kezdhessék el a nevelési évet. … 

A kibővült és megújult óvodaépület felavatását, az óvodaépület új bejáratánál, 

hagyományosan a nemzetiszín szalag ünnepélyes átvágása zárta, átadva az intézményt a 

gyerekek, az óvoda munkatársai és a szülők számára, akik azt már korábban nagy örömmel 

birtokba vették. 

 

… 



Újabb útfelújítások és parkoló építés 

2019. október 03. 

További önkormányzati utak felújításához és a temetőnél parkolók építéséhez előirányzat 

biztosításáról döntött a képviselő-testület a 2019. szeptember 26-i ülésén. … 

A legkedvezőbb ajánlatok alapján a tervezett beruházások közül a Vitéz dűlő mart 

aszfaltozása bruttó 2 millió, a Zsófia halom út két szakaszban történő mart aszfaltozása 5 millió, 

a régi Temető belső útjának aszfaltozása 3.7 millió, a Kövér majorban található beton törmelék 

darálása és rostálása 6.7 millió forintba kerül. A darált, rostált beton törmeléket az 

útfelújításoknál használják fel. 

További beruházásként a polgármester javaslatot tett az új Temető parkolójának 

kialakítására is. Ez a fejlesztés engedélyköteles, a 38 új parkoló kialakításának költsége, a 

tervezői költségvetés alapján, 31.7 millió forint. Az előzetes egyeztetés szerint a tényleges 

költség azonban várhatóan jelentősen alatta marad majd tervezettnek – tájékoztatott a testületi 

ülésen dr. Papp Antal. 

Az önkormányzat a 2019. évi költségvetésében a buszpályaudvar körüli út felújítására bruttó 

30 millió Ft-ot, a Tiszavirág út karbantartására 7 millió Ft-ot és a régi Temető kerítés építésére 

7.5 millió Ft-ot különített el. A tényleges költségek a buszpályaudvar beruházásnál 9.9 millió, 

a Tiszavirág út esetében pedig 4,1 millió forint összegben zárultak. … 

… 

LED-es közvilágítási rendszer épül a város közterületein 

2019. október 04. 

Korszerűsíti, energiatakarékos LED-es hálózatra cseréli az önkormányzat Martfű 

közvilágítási rendszerét. A település, pályázati lehetőség híján, saját erőből valósítja meg a 

beruházást, három év alatt, az ehhez igazodó fizetési ütemezéssel. 

Az új közvilágítási rendszer kiépítéséről és az ehhez szükséges közbeszerzési eljárás 

lefolytatásához közbeszerzési tanácsadó megbízásáról a 2019. szeptember 26-i ülésén döntött 

a képviselő-testület. 



A beruházással hozzávetőleg 40-50%-os energia megtakarítást lehetne elérni, fényáram-

szabályozási módszer alkalmazásával a megtakarítás tovább javítható. A modern világítási 

rendszerekkel szemben már alapvető elvárás a szabályozhatóság. Az izzóknál, fénycsöveknél 

és kompakt fénycsöveknél használt szabályozási technológiák a LED-es világításnál is 

elérhetőek. 

Az önkormányzat felmérette a város közvilágítási rendszerének állapotát, energiatakarékos 

korszerűsítésének bekerülési- és megtérülési számításait, és elkészíttette a korszerűsítés kiviteli 

terveit. A felmérések alapján - a megtakarítás mellett - 60-70 darabbal több világítótestet 

szerelnek fel a városban, a gyalogos átkelők környékére pedig erősebb világítótestek lettek 

betervezve. 

Az önkormányzat a tervek készítésekor megkereste a hálózatott üzemeltető E.ON-t is, hogy 

a felújítással együtt cserélje ki a régi, elavult és gyakran hibás hálózatot is. 

A hatályos közbeszerzési törvény értelmében a beruházás közbeszerzési eljárás köteles. A 

közvilágítás korszerűsítésére, energiatakarékos LED-es közvilágítás kiépítésére vonatkozó 

közbeszerzési eljárás megindításáról és az eljárás lefolytatásához közbeszerzési tanácsadó 

megbízásáról is döntött a képviselőtestület. 

A közvilágítás-korszerűsítés első ütemének megvalósítására 40 millió forintot különített el 

az önkormányzat a 2019. évi pénzügyi tervében, így a munkálatok akár az idei évben 

elkezdődhetnek. 

 

… 

2020 

A sportpark új eszközeivel tovább bővülnek a sportolási lehetőségek Martfűn 



2020. február 07. 

Új sportpark épült a városi sporttelepen, a műfüves sportpálya mellett, a két futballpálya 

közötti füves részen. Kategóriájának megfelelően, a 150 négyzetmétert meghaladó alapterületű 

sportparkba több mint 15, tolódzkodásra, húzódzkodásra, has- és hátizom erősítő és 

fekvőtámasz gyakorlatokra, valamint lépcsőzésre, létramászásra, párhuzamos korláton 

végezhető gyakorlatokra és függeszkedésre alkalmas eszközt telepítettek. 

A létesítmény elsősorban a felnőtt lakosság számára biztosít sportolási lehetőséget, a pályázat 

alapján azonban, felügyelet mellett, a sportpark integrálható a közoktatási intézményrendszer 

tevékenységébe is. … 

A sportpark megvalósításához az önkormányzatnak megfelelő ingatlant kellett az építtető 

Nemzeti Sportközpontok rendelkezésére bocsátania, és öt évig a létesítmény fenntartásáról is a 

helyhatóságnak kell gondoskodnia. … 

Hároméves pályázati folyamatot lezárva, a beruházás novemberben kezdődött és a január 

végi műszaki átadással fejeződött be. … 

 

… 

Változatosabb ételek és javuló munkakörülmények – Felújították az iskolakonyhát 

2020. március 19. 

Fontos beruházások műszaki átadására került sor a Gyermekjóléti és Szociális Szolgáltató 

Központ önkormányzati konyháján, március elején.  Az intézményegység új légtechnikai 



berendezéseket kapott, légkezelővel, nagy elszívó-ernyőkkel és egy nagy teljesítményű split 

légkondicionálóval. 

A részben a Vidékfejlesztési Program keretében, részben pedig önkormányzati forrásból 

megvalósult, új légtechnikai berendezés próbaüzeme február végén volt, ahol a gépeket a gyártó 

maga üzemelte be. 

Az önkormányzat saját beruházásaként napelemes rendszer telepítésére, valamint, a hatékony 

és biztonságos működés és munkavégzés érdekében, a gázellátás és a használati melegvíz 

rendszer komplett felújítására is sor került. 

A légtechnikai beruházással egyidőben a konyha felújítása is megtörtént, a Csüllög és Társa 

Kft. kivitelezésében. Kifestették a belső helyiségeket, hulladéktárolót építettek, és az 

akadálymentes megközelítéshez rámpát alakítottak ki. 

Az önkormányzati pályázat keretében új eszközök beszerzésére is sor került: új sütő-pároló 

berendezéssel gazdagodott a konyha, a hozzátartozó kiegészítőkkel, így visszakerülhetnek az 

étlapra a rakott ételek és a szelethúsok. A sütő-pároló mellett két gázzsámoly cseréjére és két 

melegen tartó pult beszerzésére is lehetőséget kapott a konyha. 

A pályázatban szereplő beruházások tervezett költsége bruttó 59,1 millió forint volt. A 

kivitelezés sikeres megvalósítása érdekében, az elnyert bruttó 20 millió forintos pályázati 

támogatáson túli fedezetet az önkormányzat biztosította. … 

A felújításoknak köszönhetően az ott dolgozók korszerűbb környezetben végezhetik 

mindennapi tevékenységüket, amely fontos, hiszen a konyha biztosítja a város 

gyermekintézményeinek étkeztetését, kiegészítő tevékenysége a szociális étkeztetés, és külső 

étkezési igényeknek is eleget tesz. 



 

… 

Ütéscsillapító felületet kap a sportpark 

2020. május 12. 

Gumilapokkal burkolják a központi játszótér melletti kültéri sportpark teljes területét a 

Gyermekjóléti és Szociális Szolgáltató Központ Településüzemeltetési ágazatának 

munkatársai. Korábban csak közvetlenül a sporteszközök alatt volt ütéscsillapító felület. 

Az ezen a területen 2017 nyarán elhelyezett nyolc fitness eszközt a martfűi székhelyű, orvosi 

eszközök, fitness és aerobic termékek gyártásával foglalkozó cég adta át üzemeltetésbe az 

önkormányzatnak. Az eszközök használatához szükséges terület és a megfelelő környezet 

biztosítását az önkormányzat vállalta, azzal a céllal, hogy a kft. referencia kültéri 

sportparkjaként is működő eszközök az itt élők egészségét szolgálják. 

 

… 

Parkolófelújítás, -bővítés és útkialakítás a COOP ABC mellett 



2020. május 19. 

A korábbi parkolókat felújíttatja és további parkolókat is kialakíttat az önkormányzat a 

Szolnoki és a Május 1 utak kereszteződésében álló, forgalmas üzlet mellett. A parkoló területén 

áthaladó forgalom egyirányúvá válik. Az ottani szelektív hulladékgyűjtők új helyre kerülnek. 

Az új parkoló megépítésére nettó 18.1 millió forintot különített el az önkormányzat a 2020. 

évi pénzügyi tervében. 

 

… 

Megújult a Városháza homlokzata és a garzonlakások tetőszigetelése 

2020. június 24. 

Jelentős önkormányzati épületenergetikai beruházások lezárása zajlik a napokban Martfűn. 

Befejeződött a Városháza homlokzatának felújítása, és elkészült a Május 1. úti önkormányzati 

garzonlakások tetőszigetelése is. A két beruházás műszaki átadására 2020. június 24-én került 

sor, a tervező, a kivitelező és a Polgármesteri Hivatal Műszaki Irodája munkatársainak 

részvételével. 

A garzonlakások tetőszigetelési munkái május közepén kezdődtek. Önkormányzati 

forrásból komplett hőszigetelést, vízszigetelést és új ereszcsatornázást kapott az épület, nettó 

38,4 millió forint értékben. A munka előkészítése során hét kivitelezőtől kért árajánlatot az 

önkormányzat – tájékoztatott dr. Papp Antal. 

A kis lakások további megújulását sikeres pályázat is segíti. Az önkormányzati épületek 

energetikai korszerűsítése felhívásra benyújtott pályázat 102.2 millió forint összegű 



támogatásával az épület külső hőszigetelése és a külső nyílászárók cseréje is elkezdődhet, 

várhatóan még az idei évben. 

A beruházással az épület teljeskörű épületenergetikai felújításon esik át. A pályázat műszaki 

tervei további munkálatként tartalmazzák a homlokzat hőszigetelését, a nyílászárók cseréjét 

műanyag, háromrétegű üvegezéssel, kondenzációs gázkazán beépítését lakásonként 

termosztatikus szelepekkel, a folyosói világítás korszerűsítését és napelemes rendszer a tetőre 

telepítését. 

A projekt eredményeként világos, barátságos, komfortos, csökkentett energiaigényű 

lakókörnyezet alakul ki a bérelhető önkormányzati garzonlakásokban. … 

A megújuló önkormányzati garzonlakások fenntartható lakhatási lehetőséget jelenthetnek 

városunk idősebb, de önmaguk ellátásáról gondoskodni képes lakói számára is. 

…   

A képviselő-testület 2019 júniusában indította el a Városháza homlokzatának 

felújítására vonatkozó közbeszerzési eljárást. A beruházásra, a közbeszerzési eljárásban 

beérkezett legkedvezőbb ajánlatnak megfelelően, 61,3 millió Ft + áfa összeget biztosított a 

képviselő-testület. 

Az 1996-ban átadott Városháza felújítására több alkalommal pályázott az önkormányzat, 

eredménytelenül. 2018-ban szintén saját költségvetésből sikerült megvalósítani a nyílászárók 

cseréjét, a pince és a folyosó nyílászárói egy részének kivételével. Ez a munka folytatódott most 

a homlokzat szigetelésével. 

 

… 



Dinamikus, új könyvtári tér, bővülő tanulási és közösségi funkciókkal 

2020. július 28. 

Végéhez ért a Martfű Városi Könyvtár felnőtt olvasótermének fejlesztése, így a könyvtár 

hivatalosan is újra megnyitott 2020. július 9-én. Példaértékű összefogás eredményeként immár 

egy modern, de barátságos, a kor igényeinek megfelelő szolgáltatásokat nyújtó intézmény várja 

az olvasókat Martfűn. … 

– A könyvtári feladatok igényes megvalósításához, a használók minőségi ellátásához 

elengedhetetlen egy korszerűen kialakított könyvtári tér, mely egyben tanulási és közösségi tér 

is lehet – mondta megnyitóbeszédében Székácsné Tálas Gabriella. – A könyvtár dinamikus tér 

kell legyen, ami hívogatja a látogatót. Egyre fontosabb szerepet játszik a dizájn abban, hogy 

egy könyvtár mennyire sikeres, milyen látogatottságú – tette hozzá a könyvtár igazgatója. 

A Nemzeti Kulturális Alap pályázatán nyert 3 millió 471 ezer forint támogatás lehetővé tette 

a helyiség korszerű bútorozását: a polcok teljes cseréje, csoportos foglalkozásokra is alkalmas 

asztalok, székek és kanapé beszerzése valósult meg. … 

A pályázati összeg a berendezés cseréjére irányult. Ahhoz, hogy a tér is megfiatalodjon, 

Martfű Város Önkormányzata nyújtott komoly anyagi támogatást. Ennek köszönhetően sor 

kerülhetett a padló felújítására, az előtér burkolására, az álmennyezet kialakítására korszerű 

világítással, a falak teljes felújítására, festésére és az ajtók mázolására. A tér központi elemei, 

a közepén elhelyezkedő oszlopok is új burkolást kaptak. … 

 

… 

Burkolatfelújítás és csapadékvíz-rendszer kiépítése a Béke úton 



2020. augusztus 06. 

Elkezdődött a Béke út burkolatfelújítása. Ezen az úton korábban nem volt csapadékvíz-

elvezetés, így teljesen új rendszert építenek ki a szakemberek. A burkolatfelújítással az út 

szélessége is nő, és 27 új parkoló kialakítására is sor kerül az út mindkét oldalán, elsősorban a 

gyógyszertár és a bölcsőde közelében. 

Az önkormányzati beruházás várható összköltsége nettó 32 millió forint. 

 

… 

Zöldhulladék lerakó külterületen, a városon kívül 

2020. október 26. 

A közterületeken keletkezett zöldhulladék elhelyezésére lerakó kialakításáról és a 442-es út 

mellett tervezett kerékpárút nyomvonalának a lerakóig történő területrendezéséről döntött a 

képviselő-testület a 2020. október 21-i rendkívüli ülésén. Az előreláthatólag közel bruttó 63 

millió forintba kerülő beruházás részeként a kerékpárút a Zsófia halom melletti szakaszának 

előkészítésére és mart aszfaltozására is sor kerül. … 



 

… 

Nagyobb és korszerűbb vetítővászon, megújult színpadtechnikai elemek 

2020. november 24. 

Újabb fontos állomásához ért a Martfű Városi Művelődési Központ és Könyvtár színház- és 

mozitermének korszerűsítése. Az intézményben működő Martfű Mozi az eddiginél nagyobb és 

modernebb vetítővászonnal lett gazdagabb, illetve a színpadtechnikai elemek is megújultak. A 

közel 13 millió forintos beruházásról és a felújítási munkálatokról városunk kulturális 

intézményének vezetője, Asztalosné Kocsis Enikő beszélt 2020. november 18-án. 

– Martfű Város Önkormányzatának Képviselő-testülete már a 2020-as költségvetési évben 

lehetőséget adott arra, hogy az 1961 óta használt mozivásznat lecserélve korszerű, motoros 

vetítővászon kerüljön beépítésre a színház- és moziterembe. Ez egy távirányítással mozgatható, 

9x4 méteres motorosvászon – tudtuk meg az intézményvezetőtől. … 

– Ebben a beruházásban a közel hatvanéves színpadi függönyök cseréje is megtörténhetett. 

… Az előfüggöny motoros vezérlésű lett, ami szintén új élményt ad az előadások elkezdése 

előtt, és a mi munkánkat is könnyíti. 

– Fontos része a beruházásnak, hogy a hangrendszer is megújult. … A zsínórpadláson lévő 

trégereket (díszlettartó híd) is modernizálták. Öt kézicsörlőt építettek be, amelyek szintén a 

színpadtechnika működését, a díszletek és plusz lámpák elhelyezését, mozgatását segítik. 

A színpad belső része egy kisebb, 5x3 méteres motorosvásznat kapott, ami a színházi - ünnepi 

eseményeknél a színpadtérben történő vetítést szolgálja majd. … 



 

… 

Egyéb képek: 

 

2021 

Kerítésépítés önkormányzati kivitelezésben 

2021. január 13. 

Jól haladnak az új önkormányzati Zöldhulladék lerakó kerítésének építésével a 

Gyermekjóléti és Szociális Szolgáltató Központ Településüzemeltetési ágazatának 

munkatársai. Az önkormányzati kivitelezésben megvalósuló, 140 méternyi drótkerítés és a 

hozzá tartozó nagykapu a terület lezárását szolgálja. 

A közterületen keletkezett zöldhulladékot kizárólag külterületen lehet gyűjteni, tárolni, és ott 

is legfeljebb 1 évig. 

– Az új lerakóban a város közterületein keletkezett zöldhulladékot tárolja ideiglenesen az 

önkormányzat, amit az NHSZ Szolnok Kft. szállít el a tárolóból – tájékoztatott Tóth Ferenc, a 

Településüzemeltetési ágazat vezetője. 



 

… 

Új térkő burkolat, csapadékvíz-rendszer és parkolók 

2021. január 25. 

Befejeződött a Béke út szélesítése és felújítása, a csapadékvíz-rendszer kiépítése, és új 

parkolókat is kapott ez az egyre nagyobb forgalmú út – tájékoztatott dr. Papp 

Antal polgármester. … 

Ezen az úton korábban nem volt csapadékvíz-elvezetés, így teljesen új rendszert építettek ki 

a szakemberek. A burkolat felújítással az út szélessége is nőtt, és 27 új parkoló kialakítására is 

sor került az út mindkét oldalán, elsősorban a gyógyszertár és a bölcsőde közelében. 

Az önkormányzati beruházás összköltsége nettó 32 millió forint. 

 

… 

Koncert- és moziélmények új, minőségi hangzással 



2021. április 23. 

Második, befejező szakaszához ért a Martfű Városi Művelődési Központ és Könyvtár mozi 

és színháztermének hangtechnikai felújítása április közepén. A korábbi, 2000-ben beszerzet 

végerősítő és színházi keverő mára igencsak megszolgálták az árukat. Most mindkét elavult 

berendezést újra tudták cserélni, az ehhez szükséges felszerelésekkel és mérésekkel, akusztikai 

beállítással együtt. 

- A közel egymillió forintos beruházás eredményeként a négyszáz férőhelyes terem mozi, 

színházi és koncertelőadásai is minőségi hanggal szólalhatnak meg, ami, bízunk benne, hogy 

tetszeni fog a látogatóinknak. Hosszútávon is megnyugtató, hogy mire ismét kinyit az 

intézmény, mindkét műfajban új hangrendszerrel szolgál(tat)hatunk - mondta el Asztalosné 

Kocsis Enikő, a kulturális intézmény igazgatónője. 

- A mostani beruházás része annak a Nemzeti Kulturális Alap pályázati forrásaiból és 

önkormányzati támogatásból megvalósuló, komplett felújítássorozatnak, amelyben az elmúlt 

időszakban a színpad, a színpadi függönyök, a díszletmozgatók (trégerek), a mozivászon, a kis 

vetítővászon és a hangrendszer is teljességgel megújulhatott. 

… 

Önkormányzati telekalakítás vállalkozások számára 

2021. június 03. 

A Kövér major önkormányzati ingatlan telekalakítási eljárásának megindításáról és telkek 

értékesítési feltételeinek meghatározásáról döntött dr. Papp Antal, Martfű Város Polgármestere 

2021. május 19-én. Az ingatlan-nyilvántartásban korábban kivett helyi közútként, beépítetlen 

területekként, gazdasági épületként és udvarként szereplő nyolc hektáros területen – mely a 

közel 13 hektáros ipari terület része –, a telekmegosztást követően, a betelepülni szándékozó 

vállalkozások részére történő értékesítés érdekében hét új telket alakítanak ki. 

A katasztrófavédelemről szóló törvényben foglalt jogkörben eljárva hozott polgármesteri 

döntés a veszélyhelyzetben Martfű Város Önkormányzata Képviselő-testületének határozata is 

egyben. … 



Az eladásra szánt ipari területen keresztülhaladó kisfeszültségű villamoshálózat 

áthelyezésével kapcsolatos kiadásokra, tervezésre, új hálózat létesítésére, a korábbi hálózat 

bontására valamint a munkálatok dokumentálásának és a beruházás átadásának költségeire 

bruttó 5,2 millió forint előirányzat biztosításáról már korábban, május 3-án döntött városunk 

polgármestere. 

 

… 

Szélesítik és újra aszfaltozzák a kis Szolnoki utat 

2021. július 02. 

A Móricz Zsigmond útról nyíló, a Szolnoki úttal párhuzamos utat lehetőség szerint ki is 

szélesítették, elsősorban a Juhász Gyula útra forduló kanyarban. Az út felújítását, szélesítését 

és a közel 1000 négyzetméternyi aszfaltozást az Aszfalt-Térkő Kft. végzi. … 

Az útkereszteződések csatlakozási íveiben szegélykővel is megerősített kis Szolnoki út 

felújítására közel 10 millió forintot fordít az önkormányzat. 

Az idei évre tervezett önkormányzati beruházások között szerepel a kis Szolnoki úton már 

korábban elkészült járdaszakasz folytatása is. 



 

… 

Jelentős önkormányzati beruházások zajlanak a városban 

2021. július 15. 

Az új helyiségek kialakítása szinte majdnem késznek mondható, az eszközök beszerzésénél 

és beszerelésénél tartanak – tájékoztatott a Mártírok úti volt iskolaépület az idősek ellátását 

szolgáló tereinek és funkcióinak bővítését, az ellátás infrastrukturális feltételeinek javítását 

célzó önkormányzati beruházásról dr. Papp Antal polgármester azon a bejáráson, amit 

az önkormányzati képviselők számára szerveztek, 2021. július 13-án. 

A pályázati forrás bevonásával megvalósuló fejlesztéssel a volt iskolaépület 

földszintjén vonnak be újabb helyiségeket, elsősorban az idősek nappali szociális ellátásába, 

amelyek szükségesek lesznek majd egy idősotthon működtetéséhez is. … 

Jól halad az önkormányzati garzonlakások épületének komplex épületenergetikai és 

megújuló energiát hasznosító felújítása is. 

A 2020-ban elvégzett tetőszigetelés során, önkormányzati forrásból, komplett hőszigetelést, 

vízszigetelést és új ereszcsatornázást kapott az épület. A munkálatok az erre a célra elnyert 

pályázati támogatásnak köszönhetően folytatódhatnak, a nyílászárók cseréjével, homlokzati 

hőszigeteléssel és napelemek telepítésével. 

A projekt a Széchenyi 2020 program keretében valósul meg, az EU és a Magyar Állam által 

nyújtott 102,2 millió forint támogatással.  



A beruházás részeként az épület akadálymentesítésére, fűtéskorszerűsítésre és a közös terek 

világításának LED-es korszerűsítésére is sor kerül, komfortosabb és esztétikailag is 

színvonalasabb lakhatási körülményeket biztosítva az ott élőknek. 

 

 

… 

Önkormányzati pályázat helyi közutak fejlesztésére 

2021. július 29. 

Pályázatot nyújtott be Martfű Város Önkormányzata a Zsófia városrész külterületi 

közútjainak korszerűsítésére, szilárd burkolatának felújítására. A pályázat a Zsófia halom út, az 

Alma utca, a Körte utca és a Szilva utca közúti korszerűsítésére irányul. 

A Széchenyi 2020 program keretében, a vidéki térségben elhelyezkedő települési 

önkormányzatok tulajdonában álló külterületi közutak fejlesztésének megvalósítása érdekében 

kiírt, a „Külterületi helyi közutak fejlesztése” című (VP6-7.2.1.1-21) felhívásra benyújtott 

pályázatról és az ahhoz szükséges saját erő biztosításáról a 2021. június 30-i ülésén döntött a 

képviselő-testület. 

A „Martfű Zsófia városrész külterületi közutainak fejlesztése” pályázat becsült összköltsége 

hozzávetőleg bruttó 150 millió forint. A pályázat maximális támogatási intenzitása 95%. … A 

pályázat benyújtásához szükséges saját forrás 12.445 ezer forint, amit az önkormányzat 2021. 

évi költségvetésének általános tartalékkerete terhére biztosít a képviselő-testület. 

… 

Megújulnak az öltözők, teljesen új vizesblokkok és büfé is lesz a sportcsarnokban 



2021. október 08. 

A városi sportlétesítmény belső felújításának kiegészítő munkáira közbeszerzési eljárás 

megindításáról és további előirányzat biztosításáról döntött a képviselő-testület a 2021. 

szeptember 16-i, rendkívüli ülésén. A testület a közbeszerzési eljárás fedezetére és becsült 

értékére bruttó 45 millió, nettó 35.4 millió forint előirányzatot biztosít az önkormányzat 2021. 

évi költségvetésének általános tartalékkerete terhére. 

Martfű Város Önkormányzata 2020-ban nyert pályázatot a BM önkormányzati 

feladatellátást szolgáló fejlesztések támogatására Sport infrastruktúra fejlesztés, 

sportlétesítmény felújítása címen. A támogatás összege 19,9 millió forint, intenzitása 50%. 

A képviselő-testület a 2021. június 30-i ülésén már döntött nettó 4.4 millió, bruttó 5.6 millió 

forint többlet előirányzat biztosításáról a tornacsarnok közlekedőinek, öltözőinek és szociális 

helyiségeinek burkolat felújításához, valamint a csarnok világításkorszerűsítéséhez. 

A kivitelezést végző vállalkozó írásban jelezte, kiegészítő munkálatokra lesz szükség, hogy 

az eddig elfedett, feltárt műszaki problémák a továbbiakban ne okozzanak gondot. … A 

vállalkozó által a kiegészítő munkákra adott költségvetés összesen nettó 31.2 millió, bruttó 39.7 

millió forint. … 

… 

Fogorvost is várunk a településre – Új fogorvosi szék a rendelőben 

2021. december 13. 

… A Martfű I. számú fogorvosi körzetben a fogászati alapellátás helyettesítéssel történő 

biztosítása dr. Szolga Ferenc fog- és szájbetegségek szakorvosa, implantológus, a martfűi 

Egészségügyi Központ fogorvosának elhalálozása miatt vált szükségessé. … 

Az új fogorvos felújított rendelőbe érkezik, az önkormányzat a fogorvosi rendelő belső 

környezetének átalakításával, az Egészségház több rendelőjét is érintő festéssel, a meglévő 

bútorzat rendbetételével is készül a fogadására. 

Jelentősebb beruházásként az új, bruttó 3,2 millió forintba kerülő fogorvosi 

széket novemberben állította be a fogorvosi rendelőbe a kivitelező. 



– Kezdésként az alap szolgáltatáshoz szükséges eszközöket az önkormányzatnak kell 

biztosítania a fogorvos esetén is. Ha ez megtörtént, a további pótlási, javítási, karbantartási 

kötelezettség már a szolgáltatót terheli – tájékoztatott dr. Papp Antal. 

 

2022 

Tornaórák újra a sportcsarnokban 

2022. január 21. 

Az általános iskolások január 24. hétfőtől ismét használhatják a Városi Sportcsarnokot, és 

hamarosan valamennyi korábbi látogatója birtokba veheti a városi sportlétesítményt. Erről 

2022. január 20-án egyeztettek az önkormányzat, a beruházó és az általános iskola képviselői. 

A sportkomplexumban az elmúlt év során megújult a csarnok világítása, az öltözők, teljesen 

új vizesblokkokat és büfét is kialakítottak. 

Martfű Város Önkormányzata 2020-ban nyert pályázatot a BM önkormányzati 

feladatellátást szolgáló fejlesztések támogatására Sport infrastruktúra fejlesztés, 

sportlétesítmény felújítása címen. A támogatás összege 19,9 millió forint, intenzitása 50%. 

Az eredeti beruházási elképzelésben szereplő feladatok mellett, az önkormányzat további 

jelentős fejlesztést hajtott végre a sportcsarnok kiszolgáló helyiségeiben, a kiegészítő munkák 

és az alapszerződés egybeszámított értéke elérte az építési beruházásokra vonatkozó nettó 50 

millió forintos közbeszerzési értékhatárt. … 



 

… 

 

… 

A VÁROS SZÉPÍTÉSÉNEK IS ELJÖTT AZ IDEJE (kiemelt belső cím) 

Tófelújítás a város szépítéséért 

2022. május 18. 

Martfű Város Önkormányzata saját beruházás keretében valósítja meg a Martfűi 

Polgármesteri Hivatal körüli park területén lévő két dísztó felújítását. A tavak medrének 

tisztítása, fóliázása, valamint a park új, automata öntözőrendszerének kiépítése 2022. április 

első napjaiban vette kezdetét. 

A munkálatok a nagyobbik tónál indultak. A meder kitisztítása, feltöltése után jelenleg a 

partfal kialakítása van folyamatban, melyet vulkáni eredetű, riolit kő szegélyez. Ez a kőzet fehér 

színével, barna erezetével nem csak dekoratív, de a későbbiekben jelentősen akadályozza majd 

az algaképződést. Díszhalak, növények telepítésével visszaállítják a tó korábbi vízi élővilágát 

is. 



Az automata öntözőrendszer táplálására, a környező növényzet és pázsit öntözéséhez az 

önkormányzat új fúrt kutat létesít. 

A park eddigi szépségét tovább növelik a felújított szökőkút látványelemei, éjszakai 

megvilágítása és a felújított díszkő burkolat. Az önkormányzat tervei között szerepel egy 

gyaloghíd kialakítása is – olvasható a Polgármesteri Hivatal Műszaki Irodájának 

tájékoztatójában. … 

A Városháza körüli park és tó átalakítására, új öntözőrendszer kiépítésére bruttó 45 millió Ft 

összegben biztosított pénzügyi fedezetet az önkormányzat 2022. évi költségvetésében a 

képviselő-testület. Ahogyan akkor dr. Papp Antal polgármester fogalmazott: – Eddig az 

önkormányzati intézmények energetikai beruházásaira helyezte a hangsúlyt az önkormányzat, 

jelentős megtakarításokat érve el, amit most már a közterületek megújítására is lehet fordítani. 

Eljött az ideje, hogy a város szépítésével is foglalkozzanak. 

 

… 

Garzonház komplex épületenergetikai felújítása Martfűn 

2022. május 31. 

Martfű Város Önkormányzata sikeresen pályázott Magyarország Kormányának az 

önkormányzati tulajdonban levő épületállomány energetikai felújításának megvalósítására az 

alacsony széndioxid kibocsátású gazdaságra való áttérés megvalósítása érdekében kiírt 

felhívására. 

A projekt a Széchenyi 2020 program keretében valósult meg, az EU és a Magyar Állam által 

nyújtott vissza nem térítendő 100%-os intenzitású támogatás összege: 102,2 millió Ft. 



A projekt célja a Martfű Város „Garzonház” épületének olyan komplex épületenergetikai és 

megújuló energiát használó felújítása, amely jelentősen csökkenti a fenntartási költségeket, 

jelentős előrelépést mutat fel az energetikailag önfenntartó épület kialakítása irányába, 

számottevő fosszilis energiahordozó megtakarítást mutat fel, egyúttal komfortosabb és 

esztétikailag is színvonalasabb lakhatási körülményeket biztosít. A célkitűzés a felújításnál a 

közel nulla energiaigényű energetikai besorolás elérése. 

A projekt megvalósítása befejeződött, a tetőfelújítás elkészült, a beruházás további része 

közbeszerzési eljárásban kiválasztott kivitelező által valósult meg. 

 

… 

Az alapfokú szociális intézmény tereinek kiépítése alapja lesz az idősek otthona 

kialakításának 

2022. június 17. 

Ez a legfontosabb beruházásunk, és nagy örömmel adom át önöknek! – hangsúlyozta dr. 

Papp Antal polgármester „A szociális alapszolgáltatások fejlesztése Martfűn” projekt 

keretében megújult, az idősek nappali ellátását végző intézmény épületének ünnepélyes 

átadásán. A csaknem 300 millió forintos beruházás 2022. június 16-án csütörtökön megtartott 

átadó rendezvényére a pályázati támogatással megvalósult beruházás részletei iránt 

érdeklődőket is várta Martfű Város Önkormányzata. 

A volt iskolaépület az idősek ellátását szolgáló tereinek és funkcióinak bővítésére, az ellátás 

infrastrukturális feltételeinek javítására, a Terület- és Településfejlesztési Operatív Program 

keretében, 178 millió forint pályázati forrást nyert a település. Ezt az összeget a pályázat 

keretében, az önkormányzat kérelmére és kimutatásai alapján, további 53 millió forinttal 



megemelték. Úgynevezett többlet ráemelést kapott az önkormányzat. A pályázati támogatás 

mellett az önkormányzat még így is közel 60 millió forintot fordított a beruházásra, elsősorban 

az épület beázások miatti födémszigetelésére. … 

A projekt részeként új teret kapott a szociális étkeztetés, lecserélték az elavult, elhasználódott 

eszközparkot és bútorzatot, új, a szolgáltatások eredményességét növelő eszközöket szereztek 

be, és az épület mögött pihenőparkot alakítottak ki. Az étkeztetés és a támogató szolgáltatás 

ellátási területei számára elektromos mikrobusz és új kerékpárok beszerzésére is sor került. 

 

 

… 

Közvilágítás-korszerűsítés Martfűn 

2022. július 04. 

Elkezdődtek az egész várost érintő közvilágítás-korszerűsítés munkálatai. Számítások szerint 

az új világítótestek nagyobb fényerővel rendelkeznek, de fele annyiba kerül majd a 

fogyasztásuk. 

A kisfeszültségű elosztóhálózat tartószerkezetein elhelyezett közvilágítási lámpatestek és 

tartozékaik cseréjét a Polytechnic-Light Kft. végzi. … 



Az önkormányzat 2022. évi jelentős, teljesen saját forrásból megvalósuló felhalmozási 

kiadásai, beruházásai egyikeként a közvilágítás korszerűsítésére bruttó 127.7 millió Ft-ot 

különített el a képviselő-testület.  

 

… 

Jól halad az önkormányzati építési telkek kialakítása 

2022. augusztus 08. 

Javában zajlik az építési telkek közművesítése az óváros déli részén. A tervezett, összesen 90 

telekből első ütemben 50-55 kialakítása történik meg, a többi telek közművesítésére a második 

körben, a nagyfeszültségű elektromos hálózat áthelyezése után kerül sor. 

Az építési telkek iránt jelentős az igény, folyamatos az érdeklődés a Polgármesteri Hivatal 

Műszaki Osztályán, ahol fel is lehet iratkozni a telekvásárlásra. 

Néhány területrész magántulajdonban van, ezek tulajdonosainak a későbbiekben vállalniuk 

kell a közművesítés költségeit. 

– Az E.On várhatóan augusztus elején végez a hálózatépítéssel, a víz- és szennyvízcsatorna-

hálózat október elejére lesz kész, ezt követően kezdődik majd az útalapok elkészítése – 

tájékoztatott dr. Papp Antal polgármester. Előreláthatólag az idei év végétől, a tényleges 

közművesítési költségek ismeretében lehet pontos áron értékesíteni az új építési telkeket. 

A képviselő-testület a szeptemberi ülésén rendeletben szabályozza majd a telekárakat és az 

építési telkekre vonatkozó kedvezményes vásárlási lehetőségeket. 

Az önkormányzat 2022. évi, saját forrásból megvalósuló felhalmozási kiadásai, 

beruházásai között a nem önkormányzati tulajdonban lévő építési telkek megvásárlására, 



közművesítésére és területrendezésre bruttó 131.650 millió Ft-ot különített el a képviselő-

testület. 

… 

Szeptember elején a Szent István tér tavait és öntözőrendszerét ellátó kút fúrása is 

elkezdődött 

2022. szeptember 12. 

A Városháza körüli park és tó átalakítása, az új öntözőrendszer kiépítése nem mentes a 

nehézségektől, amit az is jelez, hogy második alkalommal módosította a pénzügyi tervében erre 

a célra előirányzott összeget a képviselő-testület a szeptember 8-i ülésén. 

A dísztavak felújítására, az új fúrt kút valamint az automata öntözőrendszer tervezésére, 

kiépítésére, beüzemelésére vonatkozóan ez év áprilisában kötött vállalkozási szerződést az 

önkormányzat. … 

A műszaki tartalom változása és a kb. 60 méter mély kút fúrási költségeinek emelkedése 

miatt a kivitelezési költségek szeptemberre további 2.6 millió forinttal, bruttó 54.8 millió 

forintra emelkedtek. … 

A kivitelezés szakaszában az önkormányzat kérésére további, vezérlést igénylő elemek 

beszerzésére is sor került. A kút és a park kivitelezésének költségei a műszaki tartalom 

változása, a kútfúrás költségeinek emelkedése mellett, a vezérlőegységek miatt is változtak. … 

A nyári fokozott hőség és a csapadékhiány igazolta, hogy az öntözés megoldására irányuló 

beruházásokra, így az öntözővizet biztosító kút fúrására is szükség van, a megújult tavak pedig 

már most is különleges színfoltjai a Szent István térnek. 

 



… 

Kiegészítette a Hunyadi úti járda építéséhez korábban előirányzott összeget a 

képviselő-testület 

2022. szeptember 12. 

A Martfű, Hunyadi út belterületi közút északi oldala az Arany János utca és a Móra Ferenc 

utca közötti szakaszának járdaépítési munkáira három árajánlatkérős beszerzési eljárást 

folytatott le az önkormányzat. A munkavégzés során az eredetileg tervezett feladatokon kívül, 

műszaki szükségszerűségként további többletmunkákat kellett elvégezni: támfal építése a 

Bocskai út Hunyadi út kereszteződésében 40 méter hosszban, az új és a meglévő járdaszakaszok 

összekötése, helyszíni betonjárda készítés a csatlakozó utcákban (Arany János, Zrínyi, Bocskai, 

Veres Péter és Móra Ferenc utcák). 

A Hunyadi úti járda ezen szakaszának megépítésére bruttó 13 millió forintot különített el az 

önkormányzat a 2022. évi pénzügyi tervében, amit további bruttó 585 ezer forinttal egészített 

ki a képviselő-testület a 2022. szeptember 8-i, rendkívüli ülésén, a pénzügyi terve általános 

tartalékkerete terhére. 

 

… 

Nagyteljesítményű lombszívó gép segíti a közterületek rendben tartását 

2022. október 25. 

A lehullott falevelek összegyűjtése korábban mindig problémát okozott, hol az úton parkoló 

autók, hol a munkát végző személyi állomány kis létszáma, hol más tényezők miatt. 



Régebben rendelkezett az önkormányzat egy utcaseprő teherautóval, amit 2012-ben sajnos 

értékesítettek. Az a gép az utakra lehullott faleveleket össze tudta ugyan gyűjteni, de a köztéri 

parkokban keletkezett lombhulladékot akkor is csak kézi erővel lehetett összeszedni. 

Ezeknek a munkáknak a megkönnyítésére a tavalyi évben egy nagyteljesítményű lombszívó 

gép beszerzése mellett döntött az önkormányzat. Sajnos a világgazdaságban jelenlévő okok 

miatt a gép leszállítása és üzembe helyezése közel egy évet vett igénybe. 

A megvásárolt gép egy Trilo SU 60 típusú nagyteljesítményű lombfelszívó.  A beszerzési ára 

nettó 5.4 millió forint volt, amit a tavalyi évi árajánlata alapján, tartott is a forgalmazó – 

tájékoztatott Tóth Ferenc, az önkormányzati Gyermekjóléti és Szociális Szolgáltató Központ 

Városüzemeltetési szakmai egységének vezetője. 

 

… 

Elkezdődik az új óvárosi önkormányzati telkek értékesítése – Megállapították a 

lakótelkek vételárát és kedvezményes vásárlási feltételekről is döntött a képviselő-testület 

2022. november 08. 

Az új, közművesített lakótelek ingatlanokat tartalmazó terület délről csatlakozik Martfű 

Óváros településrészéhez, azt szervesen kiegészíti, lehetővé téve a város további fejlődését, 

különösen a fiatal családok beköltözését. … 

A megfelelő minőségű, új betelepülőket és helyben maradni szándékozókat is vonzó 

lakótelkek kialakítása jelentős forrást igényel. Az önkormányzatnak olyan értékesítési árat kell 

meghatároznia, ami tartalmazza a már felmerült és jövőben várható költségeket is. Ezek 

figyelembevételével dolgozták ki a javaslatot az önkormányzati tulajdonú telkek értékesítési 

árára. … 



Előterjesztésében a polgármester arról is tájékoztatta a képviselő-testületet, hogy előkészítés 

alatt áll az az önkormányzati rendelet, mely alapján a jogosultsági feltételeknek megfelelő 

igénylő önkormányzati támogatást vehet igénybe a telek megvásárlásához. … 

Az Óvárosi telekkialakítás eddigi és további tervezett költségeit is áttekintette a képviselő-

testület. A telekvásárlások költsége 53.2 millió Ft, az összes telekre vetítendő költség 347.6 

millió Ft. A nagyfeszültségű oszlopok cseréje földkábelre a tervezői becslés alapján további 

83.8 millió Ft kiadást jelent az önkormányzat számára, így a telekkialakítás várható költségeit 

összesen 484.6 millió Ft-ban határozta meg az előterjesztő.  

* * * 

A képviselő-testület a szeptember 29.-i ülésén döntött a Martfű Óváros területén 

kialakítandó telkek útalap építéséhez előirányzat biztosításáról, bruttó 100 millió forint 

összegben, az önkormányzat 2022. évi pénzügyi terve általános tartalékkerete terhére. 

A település Óvárosi részén tervezett telkek kialakítása során a területen megtörtént a víz- és 

csatorna közmű kiépítése, a következő feladat pedig az útalap elkészítése. Az útalap tervek 

elkészültek, megépíttetésének előkészítését, a versenyeztetés terén előírt nyílt közbeszerzési 

eljárás lefolytatásával, már az idei évben elkezdi az önkormányzat. 

A tervezői - kivitelezői költségvetés bruttó 83 millió Ft. Az útalap építési munkák 

elvégzéséhez azonban, az ismert gazdasági környezet miatt 100 millió Ft előirányzat 

biztosításának elfogadására tett javaslatot dr. Papp Antal polgármester. … 

A pénzügyi bizottság támogatta, hogy az önkormányzat 1 millió forint vissza nem térítendő 

támogatást és 1 millió forint kamatmentes kölcsönt nyújtson 4 év visszafizetési időszakkal az 

igénylők számára. – Mivel itt 77 db telekről van szó, ez egy komoly összeg, de az önkormányzat 

pénzügyi eszközei ezt a támogatást biztosítani tudják – erősítette meg a képviselő-testületi 

ülésen Vass Éva bizottságvezető. 

 

2023 

Közvilágítás-korszerűsítés műszaki átadás, próbaüzem – A lakosság jelzéseit is várja az 

önkormányzat 



2023. január 24. 

Befejezéséhez közeledik Martfűn a közvilágítás korszerűsítése, amely teljes mértékben az 

önkormányzat saját beruházása. A közel 1000 lámpatest LED (fénykibocsátó dióda) 

technológiás fényforrásokra történő cseréjére és újabb lámpatestek elhelyezésére nettó 86 

millió forintot fordít az önkormányzat. 

Számítások alapján a korszerűsítéssel kb. 50%-os megtakarítás érhető el a közvilágítás 

áramfelhasználásában. 

 

… 

A tizenéves és a középiskolás fiatalokat is szeretnék „visszahódítani” 

Megújult a Martfű Városi Könyvtár szakirodalmi részlege, amelynek a megnyitójára 2023. 

január 31-én kedden várták a könyvtár támogatóit, látogatóit. 

Harmadik könyvtári termének felújításához a Nemzeti Kulturális Alap eszközfejlesztési 

pályázatán nyert 3,6 millió forintos támogatásból vásárolhatott új berendezést és 

infokommunikációs eszközöket a Martfű Városi Művelődési Központ és Könyvtár. A terem 

teljes felújítása, modernizálása, az új padló, az álmennyezet korszerű világítással, a falak 

felújítása és festése pedig Martfű Város Önkormányzata jelentős, közel 10 millió forintos 

támogatásából valósult meg. … 

A pályázat megvalósításával céljuk volt kényelmes olvasó-, játszó és dolgozósarkok 

kialakítása friss, üde környezetben és hogy korszerű szolgáltatásokat nyújthassanak egy 

korszerű térben. Az átalakítás után a könyvtári terem alkalmassá vált arra, hogy különböző 

térigényű, típusú foglalkozásokat tartsanak itt. 



A felújítással a szakirodalmi állományt is sikerült méltó módon elhelyezni, ízlésesen, 

átláthatóan kínálva, helyet adva a további gyarapításnak. … 

 

… 

Munkálatok a vízműtelepen az ivóvíz minőségének javítása érdekében 

2023. március 22. 

A BÁCSVÍZ Zrt. meghívására az elmúlt év júliusában dr. Papp Antal polgármester is 

megtekintette a Kunszentmártoni Üzemmérnökség Martfűi Telephelyén azokat a karbantartási 

és felújítási munkálatokat, amelyek a közelmúltban fejeződtek be. A beruházás kiemelt eleme 

volt az aktívszén adszorberek töltetének az elmúlt év nyarán elvégzett cseréje, amely 

elősegítette a panaszokra okot adó jelenségek, különösen a víz sárgás színének megszűnését – 

tájékoztatott Vörös Gyula, a BÁCSVÍZ Zrt. vízszolgáltatási főtechnológusa. 

Az aktívszén csere során kicserélésre került annak kvarckavics támrétege is. A szűrési 

hatékonyság javítása érdekében a homokszűrők elhasználódott töltetét is pótolták. 

A BÁCSVÍZ Zrt. munkatársai bíznak benne, hogy a lakosság elégedett az ivóvíz 

minőségével. 

A beruházással, amelynek önkormányzati költsége meghaladta a 13.6 millió forintot, több év 

után teljes felújításra került a város egész vízszűrő rendszere – tájékoztatott dr. Papp 

Antal polgármester. 

 



 

… 

Felújított önkormányzati lakásokba költözhetnek az új bérlők 

2023. március 31. 

Az utóbbi években nyolc bérlakását újította fel az önkormányzat, lakásonként átlagosan 3-5 

millió forint értékben. Jelenleg is folyamatban van egy leromlott állapotú bérlakás teljes 

felújítása – tájékoztatott Gonda Lajos, a Martfűi Polgármesteri Hivatal Műszaki irodájának 

előadója. 

A lakásokat a bérlőváltások alkalmával újítják fel az önkormányzati Gyermekjóléti és 

Szociális Szolgáltató Központ Településüzemeltetési csoportjának szakemberei. 

Az elvégzett feladatok körében általában nyílászárócsere, az elektromos hálózat és a 

vízvezetékrendszer felújítása, festés, csempézés, padlócsere, valamint a fürdőszoba komplett 

újjáépítése is szerepel. Van, ahol teljeskörű a felújítás, és a lakás műszaki állapotától függően 

van, ahol a felsoroltnál kevesebb feladat megvalósítására van szükség. 

… 

Elektromos mikrobusz segíti az idősellátást 

2023. április 04. 

Új elektromos mikrobuszt vásárolhatott Martfű Város Önkormányzata az „A szociális 

alapszolgáltatások fejlesztése Martfűn” európai uniós pályázat keretében. 

Az energiahatékony gépjárművet, hosszas várakozást követően, 2023. március utolsó 

napjaiban vehették használatba a Szolnoki Kistérség Többcélú Társulása Gyermekjóléti és 



Szociális Szolgáltató Központ kistérségi intézmény és az önkormányzat Településüzemeltetési 

csoportjának munkatársai. 

A pályázat megvalósításának utolsó elemeként megvásárolt mikrobusz 22 millió forintba 

került, amelynek, az időközben drasztikusan megnövekedett gépjárműárak miatt, végül a 

harmadát fedte le az elnyert támogatás. 

Az önkormányzat és intézményei korábbi energetikai beruházásai, a meglévő napelemes 

rendszerek megújuló energiaforrásként biztosítják az elektromos mikrobusz működtetéséhez 

szükséges villamos energiát. 

A kisbuszt már használatba is vették, hatékonyan szolgálhatja az idősek segítését, szállítását, 

de a martfűi Egészségügyi Központban levett vért is ezzel szállítják Szolnokra, a központi 

laboratóriumba. 

 

 

… 

Jól halad a belterületi kerékpárút a körforgalomtól a vasútig tartó szakaszának 

felújítása 

2023. június 30. 

Saját erőből alakítja át, újítja fel Martfű Város Önkormányzata a Szolnoki úti kerékpárút a 

körforgalomtól a Vasútállomás előtti gyalogos átkelőhelyig tartó szakaszát. Ezzel a 

beruházással befejeződik a belterületi kerékpárút és járda szinte az egész várost érintő felújítása. 

… 



Az önkormányzat az S-Line 2005 Kft.-vel kötött szerződést a kerékpárút a körforgalom és a 

gyalogos átkelőhely közötti szakaszának felújítására. Erre a célra bruttó 30 millió forint 

szerepel a 2023. évi költségvetés felhalmozási, ezen belül a felújítási előirányzatai sorában. 

A zöldséges stand és a körforgalom közötti szakasz felbontása után a kivitelező jelezte, hogy 

az ott elkészült régi útalap nem felel meg a kellő szélességű kerékpárút elkészítéséhez. Ezt a 

tényt a kerékpárút műszaki ellenőre is alátámasztotta. 

Az ezen a szakaszon megépülő új útalap elkészítéséhez szükséges 4.3 millió forint összegű 

pótmunka költségére további bruttó 5 millió forint keretösszegű előirányzatot biztosított a 

képviselő-testület a június 29-i ülésén az önkormányzat 2023. évi költségvetése általános 

tartalékkerete terhére. … 

Most két oldalról szegéllyel erősítették meg a járda- és kerékpárutat, geotextilt tettek le, arra 

kavicságyat alakítottak ki, amit lebetonoznak és erre kerül rá két réteg aszfalt – tájékoztatott a 

beruházásról Martfű polgármestere. 

 

 

… 

Szeptembertől az ivóvíz- és szennyvízhálózat kiépítésével folytatódik a Kövér major 

ipari övezet kialakítása 

2023. augusztus 30. 

Előreláthatólag 2023. szeptember 13-án elkezdődnek a Kövér major ipari parkba tervezett 

víz- és szennyvízvezetékek rekonstrukciós és bővítési munkálatai – tájékoztatott Varga 

Melinda, a Polgármesteri Hivatal műszaki ügyintézője. 



Az idei év komoly önkormányzati beruházásai az új déli ipari övezet elektromos hálózatának 

már befejezett átalakítása, a földkábelek áthelyezése valamint ivóvíz- és szennyvízhálózat 

kialakítása.  

Az önkormányzat saját forrásból megvalósuló utóbbi beruházására ez év márciusában 

folytatott le beszerzési eljárást a Polgármesteri Hivatal Műszaki Irodája, négy kivitelező 

gazdasági társaságot megkeresve árajánlatkéréssel. … A közbeszerzési eljárás eredményeként 

a munkálatokat az S-Line 2005 Kft. végzi. A beruházás költsége nettó 54 millió forint. 

A Kövér major ipari park területén a villamoshálózat kialakítása után az ivóvíz- és 

szennyvízhálózat kiépítésével folytatódik a közművesítés. Eddig négy betelepülő vett már itt 

kisebb területeket, és további területek értékesítése is folyamatban van. 

+ AKTUÁLIS KÉP 

… 

„Martfű Város komplex élhető városfejlesztés” – Nyomvonalkijelölés és feltáró-kutató 

árkok ásása az óvárosban 

2023. október 17. 

A 2022. évben támogatást nyert európai uniós pályázat keretében 2023. október közepén 

megkezdődött a városi belterületi csapadékvíz-elvezető hálózat első ütemének megvalósítása 

az óvárosi részen. A felújítási munkák első ütemben a Petőfi utca, a Mandula utca, a Bem utca 

egy szakasza, a Bocskai utca, a Veres Péter utca egy szakasza és a Hunyadi János út esővíz 

öblözet kiépítésére vonatkoznak. 

A „Martfű Város komplex élhető városfejlesztés” című projektben a megvalósítani kívánt 

csatornaszakaszok közvetlen vízgyűjtőterülete (öblözete) 17,2 hektár, amit az előző években 

felmerült belvízelvezetési problémák alapján jelölt ki az önkormányzat. … 

A beruházás a TOP_Plusz-1.2.1-21 „Élhető települések” című pályázati felhívás keretében, 

272,69 millió forint európai uniós forrásból valósul meg. A projekttel meghatározott cél a 

belterület klimatikus és fizikai védelmét szolgáló vízmegtartó és vízelvezető-hálózat 

fejlesztése, rekonstrukciója az integrált csapadékvíz-gazdálkodás céljainak 



figyelembevételével és a településen tapasztalható klímaváltozás okozta negatív hatások 

mérséklésének elősegítésével. 

Az önkormányzat a közbeszerzésekről szóló törvény alapján a csapadékvíz-elvezető rendszer 

rekonstrukciójára nemzeti nyílt közbeszerzési eljárást indított. A kivitelező a közbeszerzés 

nyertese, a VÍZÉP-KÖR Kft. 

A Hunyadi úti nyitott gyűjtőcsatorna kapacitásbővítésére is sor kerül: mélyítik, kiszélesítik 

és betonelemekkel bélelik. A vasúti sínek mellett várhatóan új vonalon húzódik majd ez az 

árok, meghagyva a korábbi árkot is. … 

A kisebb nyitott árkok gyűjtő aknákba, majd zárt rendszerű csatornákba vezetik a 

csapadékot. Ezekből a csatornákból nagy, földalatti gyűjtőcsatornába majd a Hunyadi 

vagy a Rákóczi úti nagy árkokba folyik a víz. A Hunyadi úti árok végül a Zsófia-halmi 

csatorna néven ismert, Cibakháza - Martfű felszíni csatornába vezeti a vizet…. 

A beruházás során a kisebb nyitott árkok hasonló betonlap és gyeprács-burkolatot kapnak, 

mint azok az árkok, amelyeknek a kapacitásbővítését a Martfű Város Önkormányzata 

Gyermekjóléti és Szociális Szolgáltató Központ Településüzemeltetési csoportja végzi. 

+ AKTUÁLIS KÉP 

 

… 

Ünnepélyes keretek között adták át a Temető út – Zsófia-halom kerékpárutat – „Elemi 

érdekünk, hogy a régió fejlődjön, ehhez pedig az kell, hogy minden települése fejlődjön.” 

2023. október 17. 



A Zsófia-halmi településrész és Martfű város biztonságos kerékpáros útvonallal történő 

összekötése a „Martfű Város komplex élhető városfejlesztés” megnevezésű projekt 

keretében valósult meg. 

A beruházás ünnepélyes átadására 2023. október 13-án pénteken várta Martfű Város 

Önkormányzata az érdeklődőket a Temető út – Zsófia-halom kerékpárút a 442-es számú út 

melletti szakaszán. … 

– Amikor életekről van szó, ez még inkább fontossá teszi ezt a beruházást, hisz látjuk, hogy 

hányan közlekednek itt, mennyi baleset, köztük halálos baleset is volt itt annakidején a 

kerékpárút hiányában. Most talán ezt el tudjuk kerülni. Lehetőség van, hogy megálljanak ott az 

emberek, legyen idő széttekinteni, és át tudjanak menni biztonságosan az úton – mondta el dr. 

Papp Antal. 

– A pályázat két fő részből tevődik össze, az egyik ennek a kerékpárútnak a megvalósítása, 

ami bruttó 63 millió forintba került. A beruházás másik eleme a csapadékvíz-elvezetés az 

óvárosi részen. A kivitelezés ott is folyik, valószínűleg tavasszal lesz kész – tájékoztatott a 

városvezető, elismeréssel szólva a kerékpárutat megépítő Farkas Aszfalt Multitrade Kft. 

tevékenységéről. 

A további forgalmi átalakításra a 442-es út várható felújításakor illetve a déli ipari parkhoz 

vezető, új út hamarosan kezdődő építésekor kerülhet sor. 

 

… 

Önkormányzati beruházásként valósultak meg az új bevásárlóközpont útjai 

2023. november 27. 



A bevásárlóközponthoz elengedhetetlen infrastruktúra az út megépítése, melyet Martfű 

Város Önkormányzata vállalt, ezzel is támogatva a városközpont déli részén, a Géza fejedelem 

utca új üzleteinek megépítését. 

Erre a célra 2023 februárjában bruttó 129 millió forint előirányzatot biztosított a képviselő-

testület. A beruházás megvalósítása során a műszaki ellenőr azonban jelezte, hogy a tervezett 

út lejtése nem megfelelő, ezért az útalapot meg kellett emelni, hogy biztonságosan lehessen 

kijönni a parkolóudvar hátsó kijáratán. … 

A pótmunkákra vonatkozó beruházás végül bruttó 10,2 millió forintba került – 

tájékoztatott Varga Melinda, a Polgármesteri Hivatal Műszaki irodájának ügyintézője. A közel 

600 négyzetméternyi útfelület a korábban tervezettnél nagyobb, a legmagasabb pontján 80 

centiméteres kiemeléséhez 250 köbméter zúzott kavicsot használtak fel, amit tömörítettek. 

A teljes beruházás keretében 275 méter hosszan 6 méter széles, 19,5 méter hosszan pedig 8,5 

méter széles út épült. A technológiai sorrend cementes talajkezelésből, két talajjavító zúzottkő 

rétegből, 5 centiméteres kiékelésből állt, amit két, 5 és 7 centiméter vastag kopóaszfaltréteg 

zárt. 

Az S-Line Kft. kivitelezésében zajló beruházás végleges költsége – a közbeszerzéssel, 

tervezéssel, engedélyekkel együtt – bruttó 140,4 forint volt.  

 

… 

Energiahatékonysági korszerűsítés és teljes felújítás – Átadták a Kossuth úti 

nyugdíjasklub megújult épületét 

2023. november 28. 



A „Nyugdíjasklub épületének közel nulla energiaigényű korszerűsítése Martfűn” 

megnevezésű projektre Martfű Város Önkormányzata 26,5 millió forint európai uniós, vissza 

nem térítendő támogatást nyert el. Az épület teljes felújításához további 46,5 millió forinttal 

járult hozzá az önkormányzat. … 

A beruházás során kívül-belül megújult a klubépület. A komplex felújítással korszerűsödtek 

a hőtechnikai adottságai. A földgázfelhasználás teljes megszűnése mellett az épület hő- és 

villamosenergia igényét szinte teljes mértékben helyben előállított megújuló energiahordozó 

biztosítja. Az energiahatékonysági korszerűsítés részeként homlokzati és lábazati hőszigetelés, 

padlásfödém hőszigetelés, nyílászárócsere, világítás- és fűtéskorszerűsítés is történt. A 

megújuló energiahordozók hasznosítása érdekében az új tetőre napelemes rendszert 

telepítettek, a hőtermelést levegő-víz hőszivattyú végzi. 

 

 

… 

Egyéb képek: 



 

 


